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Protokół Nr XXIX/2017 
Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
29 czerwca i 6 września 2017 roku 

 
I  część sesji 
Rozpoczęcie: godz. 09.00. 
Zakończenie: godz.12.56. 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do 
protokołu. 
Obrady XXIX Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Józef Piksa i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości stanowi 
zał. Nr 2 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności (15 radnych obecnych) 
stwierdził quorum niezbędne do podejmowania uchwał. 
Zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady 
wraz z proponowanym porządkiem obrad stanowi zał. Nr 3 do protokołu). 
Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał 
pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
W wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (15 radnych obecnych), Rada 
przyjęła porządek obrad w następującym brzmieniu: 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy 

Sesjami. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok: 
a) omówienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 

2016 rok; 
b) omówienie sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok; 
c) omówienie informacji o stanie mienia Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok; 
d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego 
sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016r; 

e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu powiatu za 2016 rok; 
f) opinie merytorycznych Komisji Rady do sprawozdania; 
g) debata w sprawie wykonania budżetu powiatu za 2016r; 
h) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Wałbrzyskiego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Wałbrzyskiego za 2016 rok. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok: 
a) debata w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego; 
b) podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r. 
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7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w 
budżecie na 2017 rok. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w 
sprawie udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe 
Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami). 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wałbrzyskiego. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr IV/3/2015 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 30 stycznia 2015 roku w 
sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Wałbrzyskiego. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie pozbawienia 
odcinka drogi nr 3392D kategorii drogi powiatowej. 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie pozbawienia 
drogi nr 3357D kategorii drogi powiatowej. 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na II półrocze 2017 roku. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia radnych. 
16. Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 1 
Zrealizowano. 

 
Ad 2 
Zrealizowano. 

 
Ad 3 
Protokół został przyjęty w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących  się       
(15 radnych obecnych). 

 
Ad 4 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedstawił Sprawozdanie Starosty z wykonania 
uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy Sesjami (stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
Radny Leonard Górski nawiązał do spotkania zorganizowanego przez przedstawicieli 
Polskiego Stronnictwa Ludowego, w którym wzięli udział m.in. niektórzy pracownicy tut. 
Starostwa. Zapytał czy te osoby były w tym czasie w pracy i zostały oddelegowane na 
przedmiotowe spotkanie. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura powiedział, że to spotkanie miało charakter prywatny, 
dodając, że jest przekonany, że pracownicy, którzy w nim uczestniczyli wzięli na ten czas 
urlop, respektując tym samym przepisy Kodeksu Pracy. 
Radny Kamil Orpel powtórzył poruszoną przez przedmówcę kwestię, dotyczącą 
zorganizowanego przez przedstawicieli Polskiego Stronnictwa Ludowego. Radny wspomniał, 
że w przekazach medialnych zauważył pracowników starostwa. Zaznaczył fakt, że 
przedmiotowe spotkanie miało miejsce w tzw. środku tygodnia, w czasie godzin pracy tut. 
starostwa. Zapytał zatem czy osoby te skorzystały w tym czasie z przysługującego im urlopu, 
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wynikającego z Kodeksu Pracy. Radny zapytał także starostę o opinię, czy według jego oceny 
branie udziału pracowników starostwa w spotkaniach partyjnych, w godzinach pracy urzędu, 
jest właściwe. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zobowiązał się ustosunkować na piśmie do 
wyartykułowanych wyżej wątpliwości. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa zwrócił uwagę, że poruszane 
przez radnego kwestie i wątpliwości nie stanowią zakresu pracy rady. 
Radna Ewa Woźniak odniosła się do sprawy związanej w odwołaniem dyrektora Zespołu 
Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju. Zapytała czy zarząd powiatu nie 
ma zarzutów do kancelarii, która weryfikowała przygotowaną uchwałę rady w tej sprawie, a 
której stwierdzono nieważność rozstrzygnięciem nadzorczym wydanym przez Wojewodę 
Dolnośląskiego. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odpowiedział, że w zakresie 
przedmiotowej uchwały, zarząd skorzystał z prawa odwołania się od decyzji Wojewody. 
Radny Jarosław Buzarewicz zwrócił się do starosty wałbrzyskiego z zapytaniem, co było 
przedmiotem minionego posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił, że do tej sprawy odniesie się w sprawach 
bieżących realizowanego porządku obrad. Przypomniał jednocześnie, że radny jest także 
członkiem wskazanej komisji. 
Radny Andrzej Lipi ński odniósł się do podpisanej umowy w Urzędzie Marszałkowskim , w 
kwestii projektu „Czas na zawodowców”. Poprosił o krótką informację na ten temat. 
Następnie nawiązał do spotkania starosty wałbrzyskiego z prezesem WZK „Victoria” S.A. 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz wyjaśniła, 
że w przedmiotowym projekcie uczestniczą prawie wszystkie powiatu i gminy Dolnego 
Śląska, które na swoim terenie prowadzą szkoły zawodowe. Dodała, że pierwszy projekt 
„Zawodowy Dolny Śląsk” dotyczył profilu „technik spedytor”, drugi zaś projekt „Czas na 
zawodowców” obejmie wsparcie, profil „technik ochrony środowiska”. Ostatnie spotkanie w 
tym aspekcie dotyczyło podpisania umowy partnerskiej, czyli jako elementu stanowiącego 
załącznik do wniosku aplikacyjnego o środki na wskazany drugi projekt. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura w nawiązaniu do spotkania starosty wałbrzyskiego z 
prezesem WZK „Victoria” S.A. powiedział, że zarząd powiatu podejmuje i otwarty jest na 
współpracę z wieloma podmiotami z różnych branż. Celem takiej współpracy będą m.in. 
działania promocyjne lub partycypowanie w kosztach podejmowanych przedsięwzięć. 
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił uwagę na fakt, że podejmowana współpraca powinna być 
przede wszystkim ukierunkowana na promocję powiatu wałbrzyskiego. 
Radny Kamil Orpel odniósł się do planowanego zakupu samochodów służbowych, prosząc 
jednocześnie o uzasadnienie tej inwestycji,  które zawierałoby istotne informacje: 

− ile razy dziennie obecnie używane są samochody służbowe 
− dla jakich wydziałów merytorycznych tut. Starostwa i na jakie konkretne zadania mają 

być wykorzystywane samochody, które planuje się zakupić. 
Zapytał ponadto na jakim etapie jest podpisywanie umowy z RZGWiG w sprawie budowy 
muru oporowego w Głuszycy. 
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz odnosząc się do wypowiedzi i pierwszego  
zapytania poprzednika wyjaśnił, że samochód Opel Vivaro (który był brany pod uwagę przy 
planowanym zakupie) byłby samochodem wielofunkcyjnym dla Starostwa. Po 
przeanalizowaniu wszystkich uwag oraz po wysłuchaniu pracowników, którzy korzystaliby z 
tego samochodu, Zarząd rozważa odejście od zakupu tego samochodu, a w to miejsce 
zakupienie dwóch mniejszych. Jednak nie ma jeszcze konsensusu, co do ostatecznej decyzji, 
gdyż kwoty, które ukazały się w zapytaniu ofertowym przekraczają możliwości finansowe 
powiatu. A środki  finansowe  przeznaczone  na  ten  cel  nie  mogą  przekroczyć  planowanej 
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kwoty. Dodał również,  że  jeżeli  dojdzie  do  zakupu  tych  samochodów  będą  one  wzięte  
w Leasing. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odniósł się do drugiego 
zapytania i wyjaśnił, że obecnie jest opracowywana dokumentacja techniczna, a po jej 
zakończeniu i przedłożeniu Zarząd Powiatu podpisze stosowne umowy. 
Radny Leonard Górski zapytał jakie byłoby przeznaczenie tych samochodów i do czego 
będą służyć. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że samochody w 
Starostwie  Powiatowym  służą  do realizacji prac i zadań  bieżących  powiatu  wałbrzyskiego 
i Starostwa Powiatowego. Do tych zadań między innymi należy: 

• nadzór i monitoring układu drogowego należącego do powiatu wałbrzyskiego, 
• nadzór i monitoring infrastruktury technicznej należącej do powiatu wałbrzyskiego; 
• nadzór i monitoring spraw związanych z realizacją zadań geodezyjnych; 
• nadzór  i  monitoring  prac  związanych  z  realizacją  zadań z zakresu administracji 

nieruchomościami; 
• monitoring zadań związanych z nadzorem nad placówkami podległymi powiatowi 

wałbrzyskiemu, 
• monitoring zadań związanych z nadzorem nad stacjami obsługi w ramach   nadzoru     

i kontroli nad wydanymi licencjami na wykonywanie przewozów drogowych, 
towarów i osób, 

• do wizji lokalnych w terenie w celu przygotowania decyzji do wycinki drzew oraz 
innych zadań z zakresu ochrony środowiska. 

Wyjaśnił, że do realizacji zadań, które prowadzi starostwo na tak dużym obszarze i w 
miejscach, do których komunikacja miejska nie dociera, należy pracownikom do realizacji 
tych zadań zapewnić transport. Dodał, że obecnie starostwo posiada samochód brygadowy 
Toyotę Hilux, który jest maksymalnie wykorzystywany do przewozu pracowników i sprzętu 
w celu realizacji bieżących zadań na drogach powiatowych. 
Radny Andrzej Lipi ński przypomniał, że na jednym z posiedzeń rady sugerował, aby ten 
jeden samochód, który ma być do użytku PCPR wyposażony był w podnośnik, z czym także 
zgodził się członek zarządu. Dodał jednak że w otrzymanej od zarządu odpowiedzi  
wskazano, że tego podnośnika nie będzie. Wyraził opinię, że Opel Vivaro może zostać do 
tego przystosowany, 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił że radny Kamil Orpel otrzyma na piśmie 
dokładny wykaz i szczegółową informację na co zostaną przeznaczone zakupione samochody. 
Radny Jarosław Buzarewicz odniósł się do informacji dotyczącej uczestnictwa członków 
zarządu w spotkaniach i wyjazdach w okresie między sesjami rady. Nawiązał do wyjazdu 
Członka Zarządu Powiatu Mirosława Potapowicza w dniu 23 maja br. do Urzędu 
Marszałkowskiego (wniosek do projektu E-Urząd). Zapytał czego zatem dotyczyło spotkanie 
dniu 14 czerwca br., które miało miejsce również w Urzędzie Marszałkowskim we 
Wrocławiu. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz odpowiedział, że drugie 
spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim odbyło się w tym samym przedmiocie sprawy, co 
pierwotne – 23 maja br. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy Sesjami 
zostało przyjęte przez aklamację (16 radnych obecnych na sali obrad). 

 
Ad 5 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła szczegółowo sprawozdania 
finansowego  Powiatu  Wałbrzyskiego  za  2016  rok  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania 
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budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok (komplet materiałów stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu) oraz przedstawiła Informację o stanie mienia Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok. 
1. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok 
Uchwała budżetowa na 2016 rok została podjęta na sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego w dniu 
15 grudnia 2015 roku, Uchwałą Nr XII/73/15, gdzie określono: 

 
Dochody budżetu powiatu w wysokości: 41.693.419 zł 
w tym: 
a) dochody bieżące w wysokości 41.539.419 zł 
b) dochody majątkowe w wysokości 154.000 zł. 

 
Wydatki budżetu powiatu w wysokości 46.433.419 zł 
w tym: 
a) wydatki bieżące w wysokości 39.007.509 zł 
b) wydatki majątkowe w wysokości 7.425.910 zł. 

 
W toku wykonywania budżetu wprowadzono zmiany. 
Zmiany w budżecie podyktowane były dostosowaniem wysokości dochodów z subwencji, 
dotacji z budżetu państwa, korektą wielkości planowanych dochodów i wydatków  
związanych z realizacją porozumień. 

 
W wyniku wprowadzonych zmian w trakcie roku plan budżetu wyniósł : 
1. Dochody 47.627.051,64 zł 
z tego: 
a) dochody bieżące w wysokości 43.388.126,64 zł 
b) dochody majątkowe w wysokości 4.238.925 zł. 
2. Wydatki 56.874.890,64 zł 
z tego: 
a) wydatki bieżące w wysokości 43.340.476,64 zł 
b) wydatki majątkowe w wysokości 13.534.414 zł. 

 
3. Deficyt 9.247.839,00 zł 
Źródłem pokrycia deficytu są wolne środki i kredyt bankowy. 

 
Z analizy przedstawionego sprawozdania wynika, że największą pozycję budżetu po 

stronie dochodów stanowiły: 
- subwencja ogólna – 35,54 % 
- dotacje – 28,17 % 
- udziały w podatkach – 20,98 % 
- dotacje i środki na wydatki majątkowe – 8,28 % 
- pozostałe dochody – 7,03 %. 

 
Dochody bieżące zrealizowane w 2016 roku zamknęły się kwotą 44.410.005,24 zł 

natomiast dochody majątkowe wykonane zostały w wysokości 4.021.520,32 zł. 
W 2016 roku wykonanie dochodów z tytułu udziału powiatu w podatku dochodowym 

od osób fizycznych stanowiło 101,70 % planu tj. na planowaną kwotę 9.884.268 zł wykonano 
10.052.130 zł. W przypadku udziału powiatu w dochodach z tytułu podatku dochodowego od 
osób prawnych wykonanie stanowiło 232,23 % planu tj. na planowaną kwotę 45.900 zł 
wykonano 106.591,98 zł. 
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Analizując strukturę wydatków należy stwierdzić, że 
- na planowane wydatki bieżące w kwocie 43.340.476,64 zł wykonanie wyniosło 
40.725.647,63 zł co stanowiło 93,97% planu, 
- na planowane wydatki majątkowe w kwocie 13.534.414,00 zł wykonanie wyniosło 
12.498.744,57 zł co stanowiło 92,35%  planu, a ich udział w wydatkach ogółem to 23,48%, 
- ogółem na planowane wydatki 56.874.890,64 zł wykonanie wyniosło 53.224.392,20 zł co 
stanowiło 93,58 % planu. 

Z analizy struktury zrealizowanych wydatków wynika, że największa pozycja budżetu 
to: 
- wydatki osobowe, bezosobowe, dodatkowe wynagrodzenie roczne i pochodne, 
we  wszystkich jednostkach organizacyjnych Powiatu Wałbrzyskiego  – 40,03%, 

- wydatki inwestycyjne – 23,48%, 
- składki na ubezpieczenie zdrowotne – 8,09%, 
- zakup usług pozostałych – 6,19%, 
- świadczenia społeczne z tytułu rodzin zastępczych – 5,14%, 
- dotacje podmiotowe dla szkół niepublicznych i dotacje celowe na zadania realizowane na 
podstawie porozumień – 4,74%. 

 
Następnie Pani Skarbnik odczytała treść uchwały nr III/97/2017 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w dniu 18 kwietnia 2017 roku, który wydał 
pozytywną opinię o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego sprawozdaniu 
rocznym z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016r; 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poprosił o przedstawienie  
opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Lipi ński odczytał treść opinii Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego o wykonaniu budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 
2016 rok (opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 
„(...)Komisja po przeprowadzeniu analizy sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 roku oraz informacji o stanie mienia Powiatu Wałbrzyskiego 
za 2016 rok, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Wałbrzyskiego sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 
rok oraz sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok przystąpiła do 
procedury głosowania: 

• wykonania  budżetu  Powiatu Wałbrzyskiego  za 2016 rok,   w wyniku  którego  2  za, 
2 przeciw, 0 wstrzymujących się (4 Radnych obecnych) Komisja nie rozstrzygnęła 
oceny w tym zakresie, 

oraz 
• zaopiniowania  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Wałbrzyskiego  za  2016  rok,  

w wyniku którego 2 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących się (4 Radnych obecnych) 
Komisja nie rozstrzygnęła oceny w tym zakresie. 

 
Na podstawie powyższego Komisja Rewizyjna nie przegłosowała większością głosów 

wniosku o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego, kierując jedynie na 
ręce Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego opinię o wykonaniu budżetu za 2016 
rok (...)”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa przedstawił pozytywną 
opinię komisji   w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu  Wałbrzyskiego 
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za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 
rok. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję. 
W oparciu o przedstawioną opinię komisji rewizyjnej Radny Jarosław Buzarewicz 
przedstawił opinię klubu, wskazując głównie na nieuzasadniony wzrost wydatków 
administracyjnych i nieuzasadniony wzrost zatrudnienia w starostwie powiatowym. Odniósł 
się następnie do Działu „Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa” i zwrócił 
uwagę na fakt, że powiat zapłacił za tzw. gotowość używania sprzętu technicznego w razie 
sytuacji kryzysowej ponad 67 tys zł, a w 2016 roku miały zaledwie miejsce 3 akcje 
interwencyjne.   Wątpliwości   klubu   budzi   także   celowość   wydatkowania   środków   za 
„gotowość” w każdym miesiącu, a także procedura wyboru wykonawcy. W nawiązaniu zaś  
do Działu „Promocja Powiatu”, przypomniał, że komisja rewizyjna wskazała również na 
nieprawidłowości, do których klub radnych także się przychyla w aspekcie wyboru 
wykonawców i co do sposobu realizacji tego zadania. Reasumując, wyraził opinię, ze 
powyższe świadczy o niegospodarności, niecelowości w wydatkowaniu środków publicznych 
przez Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego w 2016 roku, co stwierdza klub radnych, zgodnie ze 
swoją kompetencją. 
Radny Kamil Orpel przypominał, że Regionalna Izba Obrachunkowa badała sprawozdanie 
wyłącznie w zakresie przestrzegania zasad, które zostały określone w ustawie o finansach 
publicznych, czyli pod względem formalno-prawnym. Dodał, że w tej samej opinii RIO 
wskazuje, że to w wyłącznej kompetencji Rady Powiatu Wałbrzyskiego jest ocena wykonania 
budżetu pod względem gospodarności i celowości wydatkowanych środków. Powiedział, że  
w  jego   ocenie,   przedstawione   sprawozdanie   finansowe  wskazuje  na   niegospodarność  
i niecelowość w wydatkowaniu środków publicznych. Nadmienił, że radni wskazywali na to 
prawie przez cały 2016 i 2017 rok. Powtórzył  zarzuty przedstawione przez przedmówcę,       
a w szczególności dotyczące nieuzasadnionego wzrostu wydatków na administrację 
publiczną. Radny zwrócił także uwagę na znaczny wzrost kwoty wydatków majątkowych. 
Następnie również odniósł się do wydanej przez komisję rewizyjną opinii w sprawie 
sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok, a także sprawozdania z 
wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok. W swojej wypowiedzi radny 
wskazał głównie na aspekt funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu 
Przypomniał, że komisja rewizyjna wykazała w swojej opinii znaczny wzrost wydatkowanych 
przez powiat wałbrzyski środków własnych na bieżące utrzymanie Powiatowego Urzędu 
Pracy (Dział 853) w porównaniu do roku 2015 o 180.264,13 zł, a także stwierdziła brak 
nadzoru nad wzrastającymi wydatkami jednostki organizacyjnej powiatu. Kolejnym  
aspektem, który radny poruszył było zarządzanie kryzysowe. Przypomniał, że starostwo płaci 
firmie, która nie została wybrana w ramach wysłanych zapytań ofertowych. Zwrócił uwagę na 
fakt, że wybrano ją z tzw. wolnej ręki. Dodał, że chodzi o wysokie koszty (4.500 zł), jakie 
każdego miesiąca ponosi starostwo za tzw. gotowość używania sprzętu technicznego w razie 
sytuacji kryzysowej. Radny tutaj wskazał, że w roku ubiegłym odnotowano jedynie 3 
interwencje. 
Następnie zwrócił uwagę na dokonaną przez komisję wnikliwą analizę wydatkowania 
środków finansowych na promocję powiatu w mediach w 2016 roku wzbudziła zastrzeżenia 
Komisji Rewizyjnej, co do wyboru wykonawcy z uwagi na brak zapytania ofertowego i 
podpisania umowy z wolnej ręki. Dodał, że komisja miała również uwagi, co do sposobu 
realizacji tego zadania.         Radny,  reasumując wyraził opinię, że nie pozwoliło to na wybór 
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najkorzystniejszej   oferty   na    rynku    i    jest    kolejnym    przejawem    niegospodarności 
w wydatkowaniu środków publicznych. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski podczas swojej wypowiedzi 
odniósł się do zarzutów przedstawionych przez przedmówców. W nawiązaniu do kwestii 
związanej z zawartą przez powiat umową z jedną z firm na tzw. gotowość używania sprzętu 
technicznego w razie sytuacji kryzysowej, wyjaśnił, że dzięki niej podczas jednej z katastrof 
budowlanych w Walimiu w ciągu 1,5 godz. pojawił się na miejscu sprzęt ciężki. Całość prac 
związanych z likwidacją wspomnianego  zagrożenia  wstępnie  szacowana  była  na  kwotę 
450 tys zł, ale powiat, w ramach zawartej umowy, pokrył koszty w wysokości 120 tys zł.      
W odniesieniu do zarzutów dotyczących umów zawartych z mediami, wyraził opinie, że 
wolne media mają prawo podczas wywiadów zadawać członkom zarządu powiatu różnego 
typu pytania, z uwagi na fakt, że reprezentują oni władze lokalne. Pan wicestarosta odniósł się 
kolejno do zarzutu związanego z funkcjonowaniem Powiatowego Urzędu Pracy w 
Wałbrzychu, przypomniał, że jego zadnia realizuje nie tylko Gmina Wałbrzych, ale też powiat 
wałbrzyski. Na koniec uwypuklił aspekty pracy zarządu powiatu w minionym roku 
budżetowym, dzięki której w omawianym dokumencie wskazuje się, że planowany deficyt 
budżetowy został obniżony o połowę jego wartości, 24% środków finansowych zostało 
przeznaczonych na inwestycje – jako przykład wskazał Gminę Mieroszów, gdzie na 
wydatkowano 2,8% środków. 
Radny Jarosław Buzarewicz w odpowiedzi na słowa wicestarosty, stanowczo zapewnił, że 
nikt nie ma wątpliwości co do słuszności zapewnienia bezpieczeństwa i ochrony 
przeciwpożarowej przez powiat wałbrzyski. Nawiązał następnie ponownie do opinii komisji 
rewizyjnej, która wyraźnie wskazywała na fakt, że wątpliwości budzi natomiast celowość 
comiesięcznego wydatkowania środków za gotowość używania sprzętu technicznego w razie 
sytuacji kryzysowej,  a także procedura wyłonienia wykonawcy. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że wyrażana 
ocena powinna odbywać się na podstawie realnych dokumentów i wskaźników. 
Przerwa od godz.10.44 do godz. 10.58. 
Radny Grzegorz Walczak odniósł się do umów zawartych przez powiat wałbrzyski za 
gotowość  używania  sprzętu  technicznego  w  razie  sytuacji  kryzysowej  i  nadmienił,  że   
w Gminie Głuszyca nie stosuje się podobnych praktyk, a pomimo tego usuwanie  różnego 
typu zdarzeń w następowało bardzo szybko. Wyraził opinię, że można mieć porozumienie 
nieodpłatne z firmami, które dysponują tzw. ciężkim sprzętem i innego niezbędnego do 
usuwania klęsk żywiołowych i dość szybko i mobilnie zareagować na trenie gminy, na której 
operują. Powiedział, że jego zdaniem środki finansowe, które płaci się za tzw. gotowość 
mogłyby otrzymać na doposażenie jednostki OSP, które znajdują się w Krajowym Systemie 
Ratowniczo-Gaśniczym (KSRG). 
Radny Andrzej Lipi ński w swojej wypowiedzi skupił się przede wszystkim na polityce 
zatrudniania i wydatkowania środków finansowych na Dziale 750 – Administracja Publiczna, 
gdzie wykazany został znaczny wzrost wydatków. Radny wyraził wątpliwości co do 
kompetencji nowo zatrudnianych osób, wyrażając jednocześnie sugestię, że w tut. Starostwie 
należy zatrudniać przede wszystkim tzw. fachowców. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok. 

 
Uchwała Nr XXIX/39/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z 
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wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2016 rok została podjęta w wyniku 
głosowania: 9 za, 6 przeciw, 1 wstrzymujący się na sali obecnych 16 radnych – uchwała 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
 

Ad 6 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura podsumował działania Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego 
pod kątem realizacji budżetu powiatu wałbrzyskiego w 2016 roku. Podziękował jednocześnie 
wszystkim członkom  zarządu  za  wzorową  współpracę,  która  znajduje  odzwierciedlenie  
w prezentowanych dokumentach. Słowa uznania skierował także do wszystkich radnych rady 
powiatu wałbrzyskiego. Powiedział, że dochody w budżecie powiatu zostały zrealizowane w 
ponad 101% w stosunku do ich planu, zaś wydatki budżetowe zrealizowano poniżej 100% 
planu. Podkreślił, że deficyt budżetowy zamknął się kwotą ok. 5 mln zł, przy jego 
zaplanowaniu na poziomie 9 mln zł. Powiedział ponadto, że wydatki, jakie zostały poniesione 
na inwestycje to 25% w skali wydatków budżetowych. Podkreślił przy tym, że te wszystkie 
dane świadczą o dobrym i racjonalnym gospodarowaniu środkami  publicznym. 
Podsumowanie inwestycji za rok 2016: 
- zmodernizowano i przebudowano ponad 30 km dróg na łączną kwotę 7.589.637 zł, a w tym 
m.in. Budowa Obwodnicy Czarnego-Boru Etap III, przebudowa drogi powiatowej w 
Sokołowsku, Gostków - droga dojazdowa do gruntów rolnych na odcinku ponad 1/2 km, 
przebudowa    drogi    powiatowej    w    Michałkowej,    przebudowa    drogi    powiatowej    
z Dziećmorowic do Zagórza Śląskiego; zmodernizowano ponad  21 km dróg  na łączną kwotę 
3.427.000 zł, a w tym min. przebudowy dróg powiatowych w gminach: Boguszów-Gorce, 
Mieroszów, Głuszyca, Stare Bogaczowice, Czarny Bór. Zrealizowano także zadania  dot. 
ścinki poboczy w sumie na 65 km 360 m: Głuszyca, Walim, Stare Bogaczowice, Boguszów- 
Gorce, Czarny Bór, których wartość inwestycji wyniosła ponad 90.000 zł. Odbudowa rowów 
przydrożnych w pasie dróg powiatowych na terenie powiatu wałbrzyskiego: ponad 7,5 km, 
wartość zadania to 100.000 zł. W ramach poprawy bezpieczeństwa na drogach powiatowych 
zamontowano bariery energochłonne na ponad 1 km w gminach: Walim, Głuszyca, Czarny 
Bór, Stare Bogaczowice. Wartość tej inwestycji to ponad 85.000 zł. Wybudowano 500 km 
chodników przy drodze powiatowej: w Starych Bogaczowicach, Dziećmorowicach. 
Wyremontowano 2 obiekty mostowe: w Kolcach (Gmina Głuszyca) i w Jaczkowie (Gmina 
Czarny Bór). Wartość zadań to ponad 1.329.000 zł. 

Następnie przedstawił inwestycje w placówkach i szkołach, dla których powiat 
wałbrzyski jest organem prowadzącym: wartość inwestycji przekroczyła ponad 870 tys. zł, a  
w tym, m.in.: 
– Zespół Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie – modernizacja pomieszczeń – wartość 
zadania  ponad 130 tys zł, przebudowa placu przed budynkiem szkoły– wartość zadania ponad 
  30 tys zł; 
– Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Nowym Siodle – wymiana rynien 
ponad   49 tys zł; remont kapitalny kuchni – ponad 130 tys zł. 
− Modernizacja budynku Domu Dziecka przy ul. Chojnowskiej 12 w Jedlinie-Zdroju – 
koszt inwestycji przekracza 36 tys zł 
− Zespół Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu – wykonanie odwodnienia wokół 
budynku internatu – koszt ponad 36 tys zł, modernizacja stołówki internatu – koszt to ponad 
13 tys zł; przebudowa instalacji elektrycznej w budynki internatu, etap I (zadanie  zakończone 
– koszt to ponad 30 tys zł; budowa garaży, wiaty – koszt inwestycji to 8 tys zł; 
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Powiedział ponadto, że zmodernizowano budynek Starostwa Powiatowego w 
Wałbrzychu – kwota inwestycji przekroczyła 350 tys zł; 
– modernizacja klatek schodowych – wartość zadania to ponad  86 tys zł; 
– dachu oraz elewacji budynku – kwota powyżej 120 tys zł; remonty pomieszczeń – 30 
tys zł; 
– przebudowa instalacji elektrycznej – wartość zadania to ponad 117 tys zł; 
modernizacja sieci komputerowej – wartość zadania to ponad 80 tys. zł. 

Starosta odniósł się także do kwestii dofinansowywanych zadań przez powiat 
wałbrzyski, które realizowane były na terenie wskazanych gmin: 
– udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Szczawno-Zdrój na realizację obiektu 
sportowego przy ul. Słonecznej – kwota 200 tys zł; udzielenie pomocy finansowej na 
realizację zadania pn.: „Budowa bieżni lekkoatletycznej i skateparku wraz z zapleczem 
sanitarnym przy boisku przyszkolnym w Jedlinie-Zdroju – kwota 200 tys zł; 
– dofinansowanie do zakupu wozu bojowego dla OSP w Walimiu – kwota 40 tys zł; 
– zakupiono 2 samochody dla placówek opiekuńczo-wychowawczych celem 
bezpiecznego przewozu dzieci – kwota ponad 80 tys zł; 

Następnie odniósł się do aspektu związanego z pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 
Powiedział, że na inwestycje i infrastrukturę drogową w roku 2016 pozyskano łącznie   kwotę 
3.963.000 zł. 

Starosta poruszył kwestię dotyczącą zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom 
powiatu wałbrzyskiego, podkreślając przy tym istotę zapewnienia gotowości bojowej, co 
związane jest głównie z zapewnieniem firmy, która natychmiast zareaguje na zgłoszone 
zdarzenie. Dodał, że obecny zarząd powiatu stara się poprawiać stan bezpieczeństwa na 
każdym poziomie. Na koniec swojej wypowiedzi pan Starosta podziękował wszystkim 
radnym za zaangażowanie i aktywną pracę na rzecz mieszkańców powiatu wałbrzyskiego. 
Radny Kamil Orpel  w odniesieniu  do wypowiedzi starosty wałbrzyskiego powiedział,  że  
z pozyskanych opinii od mieszkańców powiatu wałbrzyskiego wynika, że mają oni odmienne 
zdanie na temat funkcjonowania obecnego zarządu powiatu, od tego które przedstawił  
starosta wałbrzyski. Powiedział, że na wykonanie dochodów zarząd powiatu w większości nie 
ma wpływu. Podważył fakt zaciągania kredytów na inwestycje. Wyraził opinię, że kredyt 
należy tylko wtedy zaciągać na zadania inwestycyjne, gdy w budżecie nie ma tzw. środków 
własnych lub oszczędności, a nie zwiększać wydatki na administrację. Zwrócił uwagę na fakt, 
że za 2016 rok zadłużenia powiatu w stosunku do dochodu wyniosło ok. 14%, natomiast już 
za ten rok będzie ono na poziomie ok. 25%. Wyraził ubolewanie nad tym, że powiat 
wałbrzyski nie inwestuje samodzielnie w żadne zadania na terenie Gminy Jedlina-Zdrój- np. 
nie tworzy nowych miejsc pracy, nie generuje nowych dochodów dla mieszkańców, a jedynie 
stwarza problemy, np. w wydawaniu pozwoleń na budowę przedsiębiorcom. Radny poddał 
pod rozwagę kwestię przeprowadzenia, w ramach kontroli zarządczej, obiektywnych opinii 
wśród mieszkańców powiatu wałbrzyskiego, a także wśród przedsiębiorców i organizacji 
pozarządowych na temat współpracy ze starostwem powiatowym i efektywności 
świadczonych usług oraz działań podejmowanych przez obecny zarząd powiatu 
wałbrzyskiego. Radny, reasumując swoją wypowiedz powiedział, że nie zgadza się z opinią 
starosty, że obecny zarząd jest dobrze zarządzany i wykonuje budżet w sposób efektywny, 
gospodarny i celowy. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz zaapelował, aby dyskusja 
odbywała się na odpowiednim poziomie, z pominięciem zwrotów ad personam. 

 
Przerwa od godz.11.35 do godz. 11.45. 
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Radny Andrzej Lipi ński przypomniał, że wiele działań, które do dzisiaj są kontynuowane, 
zostało zainicjowanych jeszcze w czasie trwania minionej kadencji rady. Dodał, że 
codzienność wykonywania obowiązków przez zarząd powiatu nie może stale być 
rozpatrywana w kategoriach sukcesu. Radny nawiązał następnie do podpisywanych umów 
przez zarząd z wykonawcami np. na obsługę medialną, czy tez zarządzanie kryzysowe, 
zaznaczając że nie zawsze odbywały się po uprzednim wyborze ofert. Na koniec powiedział o 
prowadzeniu konstruktywnych dysput z radnymi tzw. opozycji. Podkreślił istotę wzajemnej 
współpracy. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura stanowczo zaznaczył, że proces dotyczący podpisania 
umów z wykonawcami na realizacją zadań obył się zgodnie z prawem. Podkreślił, że 
efektywna realizacja zadań przez powiat wałbrzyski możliwa była dzięki merytorycznym 
pracownikom starostwa powiatowego. 
Radna Ewa Woźniak wyraziła opinię, że gdyby nie prowadzone działania na drogach 
powiatowych, zarząd nie miałby wielu powodów do wyrażania pozytywnych opinii na temat 
swojej pracy. Zarzuciła, że pomijane są tzw. sprawy ludzkie. Radna wytłumaczyła, że chodzi 
głównie o działania, które dotyczą między innymi organizacji pozarządowych, czy też 
oświatowych, w aspekcie funkcjonowania placówek. Nadmieniła, żeby w prowadzonej przez 
powiat szkole kontynuować prowadzenie medycznych profili nauczania, dla których już 
niektóre podmioty otwarte są na współpracę. Dodała, że dobrym pomysłem byłoby 
zainicjowanie funkcjonowania przy powiecie tzw. centrum aktywności. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odniósł się do zarzutów 
przedmówców, podkreślając fakt, że powiat wałbrzyski jako pierwszy w Polsce wprowadził 
budżet partycypacyjny. Podkreślił także istotę rozwoju i funkcjonowania Powiatowej Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej, a w tym głównie zwrócił uwagę na otwarcie największej sali 
do   wczesnego   wspomagania na   Dolnym Śląsku   oraz   zmodernizowanych placówek 
oświatowych i opiekuńczo-wychowawczych. Zwrócił się do radnych z prośbą, aby wyrażane 
oceny były adekwatne do działań zarządu powiatu oraz aby uwzględniały wszystkie czynniki. 
Uwypuklił jednocześnie fakt zaangażowania wysokich środków przeznaczonych na NGO1 . 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił, że zarząd powiatu podejmuje wszelkie 
niezbędne działania zmierzające do rozwoju Zespołu Szkół im. Marii Skłodowskiej-Curie w 
Szczawnie-Zdroju, tak aby mogła być konkurencyjna na rynku pracy. 
Radny Andrzej Lipi ński w odniesieniu do realizowanych zadań przez zarząd w roku 
ubiegłym, zgodził się co do poprawy stanu dróg. Wyraził jednocześnie opinię, że obecny stan 
liczbowy zarządu jest zbyt wygórowany w stosunku do realizowanych zadań i liczby 
mieszkańców powiatu wałbrzyskiego. 
Radny Grzegorz Walczak zaznaczył, że radnym zależy na realizacji inwestycji. Dodał 
jednak, że artykułowane zarzuty dotyczą sposobu ich finansowania. Podkreślił istotę 
pozyskiwania środków zewnętrznych, wyrażając jednocześnie opinię należało 
zintensyfikować te działania. Na koniec swojej wypowiedzi radny zarzucił, że do starostwa 
powiatowego, podczas bieżącej kadencji zostały zatrudnione osoby z ugrupowań 
politycznych. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyraził opinię, że krytyka powinna być obiektywna i 
uczciwa. Nie zgodził się z zarzutami przedmówcy dotyczącymi zatrudniania pracowników 
według tzw. klucza politycznego. Podkreślił, że przy zatrudnianiu pracowników nigdy nie 
kierował się ani przynależnością polityczną, ani religijną. Dodał, że zatrudnia osoby 
merytoryczne. Następnie zdefiniował słowo „polityka”. 
Radny Kamil Orpel nadmienił, że polityką nazywany jest sposób rozwiązywania problemów 
społecznych przy sprzecznych interesach. Wyraził przy tym  wątpliwość co do    umiejętności 

 
 

1Organizacje pozarządowe (non governmental organisation, NGO) 
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starosty w kwestii rozwiązywania problemów społecznych i dochodzenia do kompromisu i 
konsensusu. 
Radny Leonard Górski odniósł się do rankingu powiatów powyżej 120 tys mieszkańców – 
edycja 2017, który ukazał się w prasie, a gdzie powiat wałbrzyski uplasował się na 23  
miejscu. Przypomniał, że trzy lata temu powiat wałbrzyski zajmował w przedstawionym 
rankingu podobne miejsce. Z uwagi na wskazany fakt, zasugerował, aby wzmożyć działania 
promocyjne na rzecz powiatu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa zwrócił uwagę na to, że 
najprawdopodobniej do ukazanego rankingu wkradł się błąd, ponieważ wskazane w nim dane 
dotycząc powiatu grodzkiego- Miasta Wałbrzycha. Powiat ziemski ma 56 tys mieszkańców     
i takie rankingi należałoby wziąć pod uwagę. 
Radny Bogusław Uchmanowicz nawiązał do pisma, które złożył na ręce przewodniczącego 
rady, w którym mieszkańcy gminy Stare Bogaczowice wyrazili słowa wdzięczności za 
wyremontowanie drogi powiatowej, która nie była naprawiana od ponad 40 lat. Dodał, że 
także dzięki wsparciu powiatu wałbrzyskiego powstał pomnik „Ku pamięci repatriantów z 
Kresów Wschodnich”, za co jednocześnie podziękował wszystkim zaangażowanym osobom 
w to przedsięwzięcie. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa potwierdził fakt złożenia 
wspomnianego pisma, które zostało podpisane przez 43 mieszkańców gminy Stare 
Bogaczowice. 
Radny Jarosław Buzarewicz, w oparciu o opinię komisji rewizyjnej o wykonaniu budżetu za 
rok 2016 odczytał treść stanowiska Klubu Radnych „Platforma Obywatelska”, w którym klub 
wskazuje wprost, że jest przeciwny udzieleniu absolutorium zarządowi powiatu 
wałbrzyskiego. Dodał, że podniesione przez klub argumenty świadczą o niegospodarności, 
niecelowości w wydatkowaniu środków publicznych przez zarząd powiatu wałbrzyskiego w 
2016 roku. Radni w swoim piśmie zarzucili również brak dostatecznej współpracy z 
włodarzami gmin powiatu wałbrzyskiego. Następnie na ręce Przewodniczącego Rady złożył 
treść ww. stanowiska w formie pisemnej (pismo stanowi załącznik nr do protokołu). 

 
Uchwała Nr XXIX/40/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego sprawie udzielenia Zarządowi 
Powiatu Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok została 
podjęta w wyniku  głosowania:  9  za,  6  przeciw,  1  wstrzymujący  się  na  sali  obecnych  
16 radnych - uchwała stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 

 
Ad 7 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk szczegółowo omówiła projekt uchwały 
Nr XXIX/41/2017  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 
Powiedziała, że omawiany projekt uchwały zakłada następujące zmiany: 
1. Zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 405 982,00 zł 
z tego : 
a) dochody bieżące 137 382,00 zł 
b) dochody majątkowe 268 600,00 zł 
zgodnie z Załącznikiem Nr 1 
2. Zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę 405 982,00 zł 
z tego : 
a) wydatki bieżące 183 482,00 zł 
b) wydatki majątkowe 222 500,00 zł. 
zgodnie z Załącznikiem Nr 2. 

 
I. ZWI ĘKSZENIA DOCHODÓW 
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o kwotę : 405.982 zł 
w dziale 010 – rolnictwo i łowiectwo 60.000 zł 
• Zwiększa się dochody Powiatu na podstawie Umowy Nr MGW/189/2017 z dnia 01 czerwca 
2017 roku w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Dolnośląskiego pomocy finansowej 
dla Powiatu Wałbrzyskiego w formie dotacji celowej na zadanie inwestycyjne pn.:„Zakup 
sprzętu pomiarowego i informatycznego oraz oprogramowania”. 
w dziale 600 – transport i łączność 132.082 zł 
• Zwiększa się dochody Powiatu w związku z decyzją Ministra Rozwoju i Finansów 
MF/FG6.4143.3.5.2017.MF.223.K01 z dnia 31 maja 2017 roku dotyczącą przyznania 
środków w ramach programu wieloletniego pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej 
infrastruktury  drogowej  na  lata  2016  –  2019”,  z  przeznaczeniem  na  zadanie  pn.:  – 
„Modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 3389D w Strudze stanowiącej łącznik dróg 
wojewódzkich nr 375 i 376”. 
w dziale 758 – różne rozliczenia 208.600 zł 
• Zwiększa się dochody Powiatu na podstawie pisma Ministra Rozwoju i Finansów Nr 
ST8.4751.4.2017 z dnia 13 maja 2017 roku dotyczącego   przyznania środków z 
rezerwy subwencji ogólnej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn.: 
– „Przebudowa obiektu mostowego (JNI01013311) w ciągu drogi 
powiatowej Nr 3377D w miejscowości Sierpnica, gm. Głuszyca”. 
w dziale 852 – pomoc społeczna 5.300 zł 
• Na wniosek Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie zwiększa się dochody 
jednostki w związku z otrzymaną darowizną od Spółki Sanatoria Dolnośląskie Spółka z o.o. 
oraz Fundacji Ernest&Young z siedzibą w Warszawie z przeznaczeniem na pomoc w 
organizacji pikników dla podopiecznych Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie. 
II.  ZMNIEJSZENIA WYDATKÓW BIE ŻĄCYCH 
o kwotę: 42.500 zł 
w dziale 801 - oświata i wychowanie 30.000 zł 
• Na wniosek Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty zmniejsza się plan finansowy 
Starostwa z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków finansowych z przeznaczeniem na 
dotację dla Centrum Wspomagania Rozwoju Niepublicznej Poradni Psychologiczno- 
Pedagogicznej w Mieroszowie. 
w dziale 926 – kultura fizyczna 12.500 zł 
• Na wniosek Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty dokonuje się zmiany 
klasyfikacji  budżetowej  zadania  realizowanego  w  ramach  budżetu  partycypacyjnego  pn.: 
„Stwórzmy nasze miejsce spotkań-etap II, kreatywne warsztaty i miejsce zabaw dla dzieci, 
seniorów i mieszkańców Gminy Mieroszów”, które to przenosi się do inwestycji. 
III.  ZWI ĘKSZENIA WYDATKÓW BIE ŻĄCYCH 225.982 zł 
o kwotę: 
w dziale 600 – transport i łączność 132.082 zł 
• Zwiększa się plan finansowy Starostwa na podstawie decyzji Ministra Rozwoju i Finansów 
MF/FG6.4143.3.5.2017.MF.223.K01 z dnia 31 maja 2017 roku dotyczącej przyznania 
środków w ramach programu wieloletniego pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej 
infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019”. 
w dziale 710- działalność usługowa 58.600 zł 
• Zwiększa się plan finansowy Starostwa w celu zabezpieczenia niezbędnych środków na 
pokrycie kosztów harmonizacjinumerycznych map ewidencyjnych powstałych dla celów  
LPIS (system identyfikacji działek rolnych) do sytuacji w terenie oraz na założenie map 
ewidencyjnych budynków i lokali gminy wiejskiej Mieroszów. 
w dziale 852 – pomoc społeczna 5.300 zł 
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• Na wniosek Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie zwiększa się plan 
finansowy jednostki w związku z otrzymaną darowizną na pomoc w organizacji pikników dla 
podopiecznych. 
w dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza 30.000 zł 
• Na wniosek Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty zwiększa się plan finansowy 
Starostwa z uwagi na konieczność zabezpieczenia środków finansowych na dotację dla 
Centrum Wspomagania Rozwoju Niepublicznej Poradni Psychologiczno -Pedagogicznej w 
Mieroszowie. 
IV.  PRZENIESIENIA WYDATKÓW BIE ŻĄCYCH 
w dziale 710 - działalność usługowa 21.400 zł 
• W związku z otrzymaniem środków z dotacji na wykonanie numerycznych map 
ewidencyjnych powstałych dla celów LPIS (system identyfikacji działek rolnych)do sytuacji 
w terenie oraz na założenie map ewidencyjnych budynków i lokali gminy wiejskiej 
Mieroszów dokonuje się przeniesień między rozdziałami w planie finansowym Starostwa. 
V. ZMIANY W WYDATKACH MAJ ĄTKOWY 
Zwiększenia: 583.182 zł 
w dziale 010 – rolnictwo i łowiectwo 60.000 zł 
• Zwiększa się plan finansowy Starostwa na podstawie Umowy Nr MGW/189/2017 z dnia 01 
czerwca 2017 roku w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Dolnośląskiego pomocy 
finansowej dla Powiatu Wałbrzyskiego w formie dotacji celowej jednocześnie wprowadzając 
nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup sprzętu pomiarowego i informatycznego oraz 
oprogramowania”. 
w dziale 600 – transport i łączność 450.682 zł 
• Zgodnie z pismem Ministra Rozwoju i Finansów Nr ST8.4751.4.2017 z dnia 13 maja 2017 
roku dotyczącego przyznania środków z rezerwy subwencji ogólnej wprowadza się środki 
zewnętrzne z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn.: 
– „Przebudowa obiektu mostowego (JNI01013311) w ciągu drogi powiatowej Nr 3377D w 
miejscowości Sierpnica, gm. Głuszyca” - 208.600 zł 
• W związku z wnioskiem złożonym przez Wydział Infrastruktury Powiatu i Ochrony 
Środowiska Nr WIP.7134.10.24.2017 z dnia 13.06.2017 roku w sprawie wyodrębnienia 
nowego zadania inwestycyjnego, zwiększa się plan finansowy Starostwa i wprowadza nowe 
zadanie inwestycyjne pn.: - „Budowa chodnika w pasie drogi powiatowej Nr 3399D w 
Mieroszowie- Etap I” -  50.000 zł 
• Zwiększa się wartość zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 
3367D na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową Nr 3366D do skrzyżowania z drogą 
wojewódzką Nr 367” - wspólna realizacja z Gminą Czarny Bór - 157.082 zł 
• Zgodnie z wnioskiem złożonym przez Wydział Infrastruktury Powiatu i Ochrony 
Środowiska, podyktowanym planowaną realizacją kolejnych zadań inwestycyjnych 
dotyczących infrastruktury drogowej w roku 2018 zwiększa się wartość zadania pn.: 
„Dokumentacja zamierzeń inwestycyjnych Powiatu Wałbrzyskiego” - 35.000 zł 
w dziale 855 – rodzina 60.000 zł 
• Zgodnie z wnioskiem złożonym przez Wydział Infrastruktury Powiatu i Ochrony 
Środowiska, podyktowanym koniecznością rozszerzenia zakresu robót remontu dachu 
zwiększa się wartość zadania inwestycyjnego pn.: „Remont dachu obiektu Domu Dziecka 
„Catharina” w Nowym Siodle” -  50.000 zł 
• Zgodnie z wnioskiem złożonym przez Wydział Infrastruktury Powiatu i Ochrony 
Środowiska podyktowanym koniecznością zabezpieczenia dodatkowych środków 
oszacowanych w wyniku opracowania kosztorysu inwestorskiego zwiększa się wartość 
zadania inwestycyjnego pn.: „Modernizacja wejścia do budynku Domu Dziecka „Catharina” 
w Nowym Siodle” - 10.000 zł 
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w dziale 926 -kultura fizyczna 12.500 zł 
• Na wniosek Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty dokonuje się zmiany 
klasyfikacji budżetowej, jednocześnie wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: 
-” Stwórzmy nasze miejsce spotkań-etap II, kreatywne warsztaty i miejsce zabaw dla dzieci, 
seniorów i mieszkańców Gminy Mieroszów”. 
Zmniejszenia: 360.682 zł 
w dziale 600 - transport i łączność 360.682 zł 
• Zmniejsza się wysokość planu w obrębie środków własnych na zadaniu inwestycyjnym pn.: 
– „Przebudowa obiektu mostowego (JNI01013311) w ciągu drogi 
powiatowej Nr 3377D w miejscowości Sierpnica, gm. Głuszyca” - 208.600 zł 
• Na wniosek Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska zmniejsza się plan 
finansowy Starostwa na zadaniu inwestycyjnym pn.:” Budowa chodników w ciągach dróg 
powiatowych” w celu realizacji I etapu budowy chodnika w Gminie Mieroszów - 20.000 zł 
• Zmniejsza się wysokość środków własnych na zadaniu inwestycyjnym pn.: – 
„Modernizacja odcinka drogi powiatowej Nr 3389D w Strudze stanowiącego łącznik dróg 
wojewódzkich Nr 375 i 376” - 132.082 zł 
Zmiany: 
w dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
• Modyfikuje się nazwę oraz opis zadania inwestycyjnego: „Zakup nowych samochodów 
ratowniczo-gaśniczych-dofinansowanie”- Zadanie obejmuje dofinansowanie zakupu nowych 
samochodów w formie 
dotacji celowej dla: 
-OSP w Zagórzu Śląskim 
-OSP w Borównie 
-OSP w Starych Bogaczowicach 
• na: 
„Zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych - dofinansowanie”- 
Zadanie obejmuje dofinansowanie zakupu samochodów w formie 
dotacji celowej dla: 
-OSP w Zagórzu Śląskim 
-OSP w Borównie 
-OSP w Starych Bogaczowicach. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
komisji do przedstawionego projektu uchwały. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 

 
Uchwała Nr XXIX/41/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 
2017 rok została podjęta w wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się na sali 
obecnych 16 radnych - uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Ad 8 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, Promocji i Oświaty Aneta Błaszkiewicz 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami). Wyjaśniła, że w związku z realizacją zadań przez 
Powiatowe Zrzeszenie „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” na szczeblu 
strefowym oraz wyjazdów na zawody, których organizatorem jest inna organizacja   zachodzi 
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konieczność zmiany uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w zakresie dokonywania przez 
Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego zmian miejsca i terminów odbywania się poszczególnych 
zadań. Dodała, że w Uchwale XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 
2016  roku  w  sprawie:  udzielenia  dotacji  celowej  na  rok  2017  Powiatowemu Zrzeszeniu 
„Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami)  w § 2 dodaje się ust. 3         
o następującym brzmieniu: Rada Powiatu Wałbrzyskiego upoważnia Zarząd Powiatu 
Wałbrzyskiego  do  dokonywania   zmian   na  pisemny  wniosek  Powiatowego     Zrzeszenia 
„Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” w zakresie miejsca i terminów 
przeprowadzania poszczególnych zadań określonych w ust. 1. Pozostałe zapisy Uchwały 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie: 
udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe 
Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami) pozostają bez zmian. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przypomniał, że wielokrotnie 
zwracał uwagę na to, aby szczegóły dotyczące miejsca i terminu imprezy – które często nie 
zależą od organizatora, nie były określane w uchwale rady, tylko w umowie z organizatorem. 
Następnie przedstawił pozytywną  opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu i   poprosił      
o opinię komisji oświaty. 
Radni: Andrzej Lipiński i Arkadiusz Mucha opuścili salę obrad (14 radnych obecnych). 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa wyraził opinię, że często 
miejsce organizacji danej imprezy nie zależy od stowarzyszenia, dlatego tego typu szczegóły 
powinny być określane w umowach z organizacjami, nie zaś w uchwale. 
Radna Ewa Woźniak zapytała czy w przypadku konieczności nagłej zmiany miejsca 
wydarzenia, organizator nie mógłby tego zgłaszać zarządowi, np. w drodze telefonicznej. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przypomniał, że zasady 
udzielania dofinansowania są ściśle uregulowane przepisami prawa. 
Adwokat Anna Rakowska-Leputa wyjaśniła, że pewne procedury wynikają z konieczności 
pełnienia nadzoru organu nad wydatkowaniem środków publicznych. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz poparł sugestię 
przewodniczącego rady, wyrażając nadzieję że w następnej uchwale wszystkie kwestie 
zostaną przejrzyście uregulowane. 
Radny Grzegorz Walczak zgodził się z opinią, że szczegóły imprez powinna określać 
zawarta umowa. Dodał ponadto, że Zarząd Powiatu powinien przygotować kalendarium 
imprez, a następnie udostępnić go na stronach internetowych. Nadmienił, że kalendarium nie 
powinno mieć rangi uchwały. 
Uchwała Nr XXIX/42/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie 
udzielenia dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły 
Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej” (ze zmianami) została podjęta w wyniku głosowania: 13 za,   
0 przeciw, 1 wstrzymujący się na sali obecnych 14 radnych - uchwała stanowi załącznik nr  
10 do protokołu. 

 
Ad 9 
Naczelnik Wydziału Administracji Architektoniczno-B udowlanej i Gospodarki 
Nieruchomościami Bogusław Buczyński przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Powiatu Wałbrzyskiego. Powiedział, że opracowany projekt ma zastąpić dotychczas 
obowiązującą uchwałę podjętą w 2000 roku. Przygotowany projekt uchwały uwzględnia 
dokonane zmiany w  przepisach ustawy o gospodarce nieruchomościami,  uwagi     wniesione 
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przez Regionalną Izbę Obrachunkową w trakcie przeprowadzonej kontroli oraz wniosek 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu o dokonanie autopoprawki w § 10 ust. 1, która miałaby 
polegać na uzupełnieniu jego treści o pozostałe prawa rzeczowe na nieruchomościach, co do 
których zarząd powiatu musi mieć zgodę rady powiatu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu, uwzględniając zgłoszony wniosek. Następnie otworzył 
dyskusję. 

 
Radny Andrzej Lipiński wrócił na salę obrad (15 radnych obecnych). 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski opuścił salę obrad (14 radnych 
obecnych). 

 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wałbrzyskiego. 

 
Uchwała Nr XXIX/43/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wałbrzyskiego została podjęta w  
wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 14 radnych - 
uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Ad 10 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr IV/3/2015 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 30 stycznia 2015 roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Wałbrzyskiego. Poinformował, że na minionym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju 
Powiatu został podjęty wniosek w sprawie wprowadzenia zmian do przedmiotowej uchwały, 
w kwestii wprowadzenia zapisu, który będzie umożliwiał rejestrowanie przebiegu sesji oraz 
posiedzeń komisji w postaci audio-video. Zarząd wystąpił w tej sprawie do kancelarii prawne 
o wydanie opinii. 
Adwokat Anna Rakowska-Leputa w odniesieniu do każdej formy rejestrowania, czy też 
publikowania nagrania, na którym znajdują się wizerunki osób fizycznych – jeżeli nie są to 
osoby tzw. publiczne, np. pełniące funkcje organów władzy publicznej, powiedziała, że aby 
taki wizerunek mógł być utrwalony czy opublikowany, to takie osoby – wszystkie osoby 
spoza rady- muszą każdorazowo wyrazić zgodę na piśmie na utrwalenie wizerunku i osobno 
zgodę na jego publikację. Dodała, że w kwestii publikacji wizerunku, konieczne jest także 
wskazanie miejsca publikacji, np., że będzie to telewizja o zasięgu lokalnym. Powiedziała, że 
ten wymóg jest konieczny, aby zabezpieczyć się przed naruszeniem prawa do wizerunku 
prywatnej osoby, które to ma charakter prawa podmiotowego osobistego i jest chronione 
zarówno na gruncie ustawy o prawie autorskim i prawach pokrewnych, jak i na gruncie 
Kodeksu Cywilnego, art 23 i 24 KC, co mogłoby się wiązać z odpowiedzialnością cywilną 
powiatu, czy też władz powiatu. Możliwe byłoby publikowanie bądź utrwalanie nagrań na 
zasadzie anonimizacji postaci. Przypomniała jednocześnie, że wizerunek jest podstawowym 
dobrem osobistym każdej osoby fizycznej. Zreasumowała, że przy jawności pracy władzy 
publicznej, nie wolno naruszać dóbr osobistych pracowników. Jako przykład wskazała 
oddelegowanego pracownika na posiedzenie rady, np. inspektora, dodając, że jego wizerunek 
jest chroniony. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa zwrócił się do Pani adwokat z 
prośbą o przygotowanie w formie pisemnej opinii prawnej w omawianym zakresie. Dodał, że 
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podczas bieżących obrad przedmiotowa uchwała nie będzie procedowana. Następnie ogłosił 
przerwę w bieżących obradach sesji rady, wyznaczając termin jej drugiej części na 6 września 
2017 roku. 
Koniec I części  XXIX Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego – godz. 12.56. 

 
 

II  część sesji 
6 września 2017 roku 
Rozpoczęcie: godz. 9.00 
Zakończenie: godz.12.06. 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 12 do 
protokołu. 
Obrady XXIX Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego wznowił Przewodniczący Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości 
stanowi zał. Nr 13 do protokołu). Na podstawie listy obecności (15 radnych obecnych) 
stwierdził quorum niezbędne do podejmowania uchwał. Kontynuując poinformował, że 
Prezes Uzdrowiska Szczawno – Jedlina S.A. złożył do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego we Wrocławiu skargę na bezczynność Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
związku z brakiem podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 
pracy z radnym Arkadiuszem Muchą, którą zgodnie z ustawą o postępowaniu przed sądami 
administracyjnymi Rada ma obowiązek przekazać do Sądu wraz z uchwałą i odpowiedzią. W 
celu zrealizowania ustawowego wymogu zawnioskował o wprowadzenie w pkt. 14 porządku 
obrad stosownej uchwały, której projekt został wraz z całą dokumentacją przesłany radnym  
na repozytorium. 
W wyniku głosowania 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (15 radnych na sali rada 
wprowadziła zmiany do porządku obrad. 
W związku z ponagleniem Uzdrowiska Szczawno – Jedlina, które za pośrednictwem Rady 
zostało zadekretowane do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, Przewodniczący Rady 
zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dwóch kolejnych projektów uchwał: 

1. w sprawie odmowy udzielenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym 
Arkadiuszem Muchą w pkt 15; 
oraz 

2. w sprawie pełnomocnictwa dla Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
kwestii przekazania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego ponaglenia 
złożonego przez Uzdrowisko Szczawno-Jedlina w związku z brakiem podjęcia 
uchwały wyrażającej zgodę na rozwiązanie stosunku pracy z radnym wraz z 
odpowiedzią w pkt 16; 

Pani mecenas przedstawiła przepisy prawa i regulacje terminowe, które należy spełnić przy 
przekazywaniu tego typu dokumentów. 
Radny Grzegorz Walczak zaprotestował przeciwko wprowadzeniu do porządku obrad 
uchwał, z którymi radni nie zostali zapoznani. Zwrócił się o przedłożenie radnym, całej 
dokumentacji w sprawie złożonego ponaglenia w celu podjęcia decyzji o rozszerzeniu 
porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa wyjaśnił, iż nadzwyczajność tej sytuacji wynika z faktu, 
że przedmiotowe dokumenty (ponaglenie do SKO) zostały dostarczone w dniu dzisiejszym, a 
siedmiodniowy termin na przekazanie ich do SKO uniemożliwia zwołanie sesji w trybie 
zwyczajnym w celu podjęcia uchwały. Stąd zasadność jej prowadzenia w dniu dzisiejszym. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godziny 9,30 do 10,00 na skompletowanie 
dokumentacji dla radnych. 



19  

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie, radni otrzymali ponaglenie. 
Radny Arkadiusz Mucha przybył na posiedzenie XXIX Sesji (na Sali obecnych 16  
radnych). 
W wyniku merytorycznej dyskusji oraz wyjaśnień pani adwokat Przewodniczący Rady 
doprecyzował wniosek o rozszerzenie porządku obrad tylko o jeden projekt uchwały w 
sprawie pełnomocnictwa dla Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego w kwestii 
przekazania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego ponaglenia złożonego przez 
Uzdrowisko Szczawno-Jedlina w związku z brakiem podjęcia uchwały wyrażającej zgodę na 
rozwiązanie stosunku pracy z radnym wraz z odpowiedzią. Wniosek został poddany pod 
głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (na Sali 16 radnych) i jednomyślnie 
przyjęty przez Radę jako pkt. 15 porządku obrad. 

 
Ad 10 
Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
IV/3/2015 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 30 stycznia 2015 roku w sprawie uchwalenia 
Statutu Powiatu Wałbrzyskiego. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa podkreślił, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Rozwoju Powiatu został podjęty wniosek w sprawie wprowadzenia zmian  do 
przedmiotowego projektu uchwały w kwestii wprowadzenia zapisu, który będzie umożliwiał 
rejestrowanie przebiegu sesji oraz posiedzeń komisji w postaci audio – video. Zarząd wystąpił 
w tej sprawie do kancelarii prawnej o opinię. 
W związku z licznymi wątpliwościami natury formalno – prawnej w zakresie możliwości 
upubliczniania wizerunku osób spoza Rady, Przewodniczący również wystąpił o opinię 
prawną w tym zakresie. 
W celu zobrazowania kosztów zakupu i zainstalowania kamery, która byłaby kompatybilna z 
obecnym systemem audio, Biuro Rady wystąpiło do firmy, która zakładała system 
nagrywania o ewentualne koszty zakupu i zamontowania kamer oraz abonamentu 
miesięcznego usługi transmisji obrad. 
Przewodniczący Rady przypomniał również, że Komisja Budżetu i Rozwoju Powiatu 
pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały poddając pod rozwagę jego  
rozszerzenie o zapis nagrywania obrad Sesji i Komisji Rady w postaci audio/video. 
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Grzegorz Walczak podkreślił, że chciałby się zapoznać z przygotowaną przez firmę 
wyceną. W swojej wypowiedzi nawiązał również, do odbytego szkolenia na którym było 
powiedziane, że wizerunek i wypowiedzi radnych są publiczne i jawne, natomiast osoby z 
zewnątrz nie powinny brać udziału w dyskusji. Jeżeli w posiedzeniach rady uczestniczą  
goście oficjalnie zaproszeni wówczas występują oni w imieniu instytucji bądź urzędu. Stąd 
nie ma przeszkód, aby ich wizerunek w tym zakresie został upubliczniony. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa podkreślił, że opinia prawna przygotowana przez panią 
adwokat została opracowana w podobnym nurcie myślowym. Kontynuując wypowiedź, 
zwrócił uwagę na sprawę organizacji posiedzeń, podkreślając, że w przypadku wprowadzenia 
tej zmiany wszystkie posiedzenia musiałby się odbywać na dużej Sali Konferencyjnej. 
Kontrole Komisji Rewizyjnej również. 
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz zaproponował wniosek, aby przystąpić do 
głosowania projektu uchwały w sprawie zmian w statucie w wersji przedstawionej przez 
Zarząd, nie uwzględniając wniosku Komisji o nagrywanie video. 
Radny Jarosław Buzarewicz zaproponował, aby szukać rozwiązania tańszego występując o 
wycenę do innych firm zakładających tego typy kamery, a niekoniecznie współpracować z 
firmą, z którą do tej pory współpracowaliśmy. Obecnie technika jest tak dalece posunięta, że 
nie trzeba wiązać się z jedną firmą. Podkreślił również, że każda sesja i komisje rady powinny 
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być dostępne dla każdego mieszkańca poprzez transmisje on – live. Koszt zdaniem radnego 
nie powinien przekroczyć 5 500 zł. 
Radny Grzegorz Walczak odniósł się do wniosku członka zarządu Mirosława Potapowicza 
informując, że uzupełnienie zapisu w tym projekcie zaproponowała Komisja Budżetu i tylko 
ona może go wycofać. Jeżeli Zarząd ma kontrwniosek to powinien go przedstawić i 
uzasadnić. 
Radny Kamil Orpel nie zgodził się z przedmówcą, co do przygotowania przez Zarząd 
kontrwniosku z uwagi na fakt, że procedowanie nad tym projektem odbyło się na posiedzeniu 
komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu i to na tej komisji wypracowano wniosek, który rada 
powinna przegłosować aby przyjąć poprawkę. 
Wicestarosta Powiatu Krzysztof Kwiatkowski przypomniał, że zgodnie z procedurą Rada 
powinna w obecnej sytuacji głosować najpierw nad wnioskiem Komisji Budżetu o 
wprowadzenie poprawki, a następnie głosować nad przyjęciem przedmiotowej uchwały (z 
poprawką bądź bez poprawki w zależności od wyniku głosowania nad wnioskiem). 

 
Radny Jarosław Buzarewicz zwrócił się z zapytaniem do Starosty jaki jest faktyczny  
powód, żeby nie transmitować obrad Sesji. 
Starosta Jacek Cichura wyjaśnił, że podczas obrad Zarządu rozstrzygnięcia zapadają przez 
głosowanie, starosta sam nie podejmuje decyzji. Ta sprawa również została wnikliwie 
poddana dyskusji, a następnie głosowaniu. Decyzje zapadają większością głosów. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa ogłosił pięć minut przerwy. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa wznowił obrady Sesji po przerwie a następnie przystąpił 
do procedury przeprowadzenia głosowania nad wnioskiem Komisji Budżetu i Rozwoju 
Powiatu w kwestii nagrywania video obrad Sesji i Komisji. W wyniku głosowania 7 za, 9 
przeciw, 0 wstrzymujących się (na sali obecnych 16 radnych)  wniosek został odrzucony. 
Więcej uwag nie zgłoszono. Przewodniczący przystąpił do procedury przeprowadzenia 
głosowania projektu uchwały. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przystąpił do procedury 
przeprowadzenia głosowania w sprawie podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
zakresie zmiany statutu w wersji przygotowanej przez Zarząd. Rada Powiatu Wałbrzyskiego 
przez głosowanie: 9 za, 6 przeciw, 1 wstrzymujący się na sali obecnych 16 radnych, podjęła 
uchwałę Nr XXIX/44/2017 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/3/2015 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 30 stycznia 2015 roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Wałbrzyskiego - uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 11 
Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie pozbawienia odcinka drogi nr 
3392D kategorii drogi powiatowej omówił Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i 
Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski. Jak podkreślił projekt tej uchwały jest  
wynikiem przejęcia przez Gminę Stare Bogaczowice odcinka drogi powiatowej i zaliczenie 
jej do dróg gminnych. Przedmiotowa zmiana w przepisach musi odbywać się równolegle tzn. 
w tym samym czasie pozbawia się drogi kategorii powiatowej i zalicza się do kategorii drogi 
gminnej. Zmiany, o których mowa odbywają się do końca III kwartału danego roku,  a 
uchwała obowiązuje od 1 stycznia roku następnego. Droga ta jest odcinkiem typowo  
lokalnym do transportu rolniczego i stanowi łącznik naszych dróg powiatowych. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i 
Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. 
Dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przystąpił do procedury 
przeprowadzenia głosowania w sprawie podjęcie omawianej uchwały. Rada Powiatu 
Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 16 
radnych, podjęła uchwałę Nr XXIX/45/2017 w sprawie pozbawienia odcinka drogi nr 3392D 
kategorii drogi powiatowej - uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 12 
Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie pozbawienia drogi nr 3357D 
kategorii drogi powiatowej omówił Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i  
Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski. Wyjaśnił, że dotyczy to odcinka drogi 
przebiegającego obok Urzędu w Starych Bogaczowicach w kierunku przysiółku Wrony. Jest 
to droga do transportu rolniczego i spełnia kryteria drogi gminnej. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa przedstawił pozytywną opinię Komisji Budżetu i 
Rozwoju Powiatu do omawianego projektu uchwały. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przystąpił do procedury 
przeprowadzenia głosowania w sprawie podjęcie omawianej uchwały. Rada Powiatu 
Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 16 
radnych, podjęła uchwałę Nr XXIX/46/2017 w sprawie pozbawienia drogi nr 3357D  
kategorii drogi powiatowej - uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 13 
Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na II półrocze 2017 roku. 
Obydwie Komisje przygotowały plany pracy na II półrocze przekazując je  
Przewodniczącemu Rady w celu przygotowania uchwały. Nie zgłoszono żadnych poprawek 
ani innych propozycji. 
Radny Grzegorz Walczak wspomniał, że tak długa przerwa w obradach sesji spowodowała, 
iż powinno się zmienić ich nazwę na „plany pracy komisji na IV kwartał”. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przystąpił do procedury 
przeprowadzenia głosowania w sprawie podjęcie omawianej uchwały. Rada Powiatu 
Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 
16 radnych, podjęła uchwałę Nr XXIX/47/2017 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 
stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na II półrocze 2017 roku - uchwała stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 14 
Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przekazania do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu skargi Uzdrowiska Szczawno – 
Jedlina S.A. z siedzibą w Szczawnie – Zdroju na bezczynność Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
w związku z brakiem podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 
pracy z radnym wraz z odpowiedzią na skargę. 
Jak podkreślił Przewodniczący Rady Józef Piksa przekazanie skargi wraz z odpowiedzią 
jest sprawą proceduralną wynikającą z obowiązku zapisów art. 54 paragraf 2 ustawy o 
postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Z uwagi na fakt, że skargę z ramienia 
uzdrowiska przygotowała kancelaria prawna, odpowiedź na nią w imieniu rady przygotowała 
pani adwokat. Radni otrzymali pełen pakiet dokumentów na repozytorium w celu zapoznania 
się. 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przystąpił do procedury 
przeprowadzenia głosowania w sprawie podjęcie omawianej uchwały. Rada Powiatu 
Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 16 
radnych, podjęła uchwałę Nr XXIX/48/2017 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego we Wrocławiu skargi Uzdrowiska Szczawno – Jedlina S.A. z siedzibą w 
Szczawnie – Zdroju na bezczynność Rady Powiatu Wałbrzyskiego w związku z brakiem 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym wraz 
z odpowiedzią na skargę.- uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 15 
Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie pełnomocnictwa 
dla Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego w kwestii przekazania do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego ponaglenia złożonego przez Uzdrowisko 
Szczawno-Jedlina w związku z brakiem podjęcia uchwały wyrażającej zgodę na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym wraz z odpowiedzią. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa przypomniał, że sprawa dotyczy przekazania do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego ponaglenia, które złożyło Uzdrowisko  Szczawno 
– Jedlina wykorzystując nową formułę zawartą w Kodeksie Postępowania 
Administracyjnego. W wyniku dyskusji ustalono formę przekazania i przygotowania 
odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przystąpił do procedury 
przeprowadzenia głosowania w sprawie podjęcie omawianej uchwały. Rada Powiatu 
Wałbrzyskiego przez głosowanie: 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się na sali obecnych 16 
radnych, podjęła uchwałę Nr XXIX/49/2017 w sprawie pełnomocnictwa dla 
Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego w kwestii przekazania do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego ponaglenia złożonego przez Uzdrowisko Szczawno-Jedlina w 
związku  z brakiem  podjęcia  uchwały wyrażającej  zgodę na rozwiązanie  stosunku  pracy   
z radnym wraz z odpowiedzią - uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 16 
Przewodniczący Rady Józef Piksa  poinformował, że w okresie od 31 maja 2017 roku do     
9 września 2017 roku wpłynęły dwie interpelacje, które złożyli Pan Jarosław Buzarewicz i 
Pan Grzegorz Walczak. 
Radny Jarosław Buzarewicz zapytał Przewodniczącego o powód przerwania obrad Sesji w 
dniu 29 czerwca 2017 roku. Zwrócił uwagę, że na czerwcowej sesji miał być rozpatrzony 
wniosek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuszyca w związku z pożarem w 
szkole podstawowej nr 3. W związku z jej przerwanie nie rozpatrzono tego wniosku. 
Przewodniczący Rady Józef Piksa wyjaśnił, że w związku pojawiającymi się 
wątpliwościami dotyczącymi propozycji do zmian w statucie do których niezbędna  była 
opinia prawna, skorzystał z przysługującego  mu prawa i ogłosił przerwę w obradach do         
6 września 2017 roku. 
Radny Kamil Orpel stwierdził, że do tej pory nie spotkał się z sytuację, że wątpliwości, co 
do zapisów bądź nowych propozycji w projekcie uchwały są przyczyną przerwania Sesji na 
dwa miesiące. Zdaniem radnego jeżeli pojawiły się wątpliwości do tego projektu można było 
zawnioskować o jego wycofanie w celu doprecyzowania szczegółów. 
Radny Grzegorz Walczak zapytał: 

1. kiedy będzie procedowany wniosek, który złożył razem z radną Grażyną Owczarek a 
dotyczy on pomocy finansowej dla Gminy Głuszyca w związku z pożarem w Szkole 
Podstawowej Nr 3. Dlaczego nie otrzymał do tej pory nie otrzymał odpowiedzi. 
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2. na co została przeznaczona kwota 100 000 zł z rezerwy ogólnej zabezpieczona na 
odbudowę muru oporowego przy ul. Pamięci Narodowej w Kolcach. Jak zauważył od 
czterech miesięcy nic w tej sprawie nie zostało zrobione, a była i jest to sprawa bardzo 
ważna dla mieszkańców z uwagi na ich bezpieczeństwo. 

Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyjaśnił kwestie złożonego wniosku informując, że 
dopiero w ubiegłym tygodniu trafił do Zarządu pełen kosztorys wydatków, które trzeba  
będzie ponieść z tym zdarzeniem. Dokumentacja zawierała również dane o zadeklarowanych 
wstępnych odszkodowaniach i dotacjach. Całość sprawy zostanie przekazana ponownie do 
Komisji Budżetu i  Rozwoju Powiatu w celu zaopiniowania tej pomocy finansowej. 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony  Środowiska Andrzej Sokołowski 
udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące mostu w Kolcach. Jak podkreślił inwestycja ta jest 
realizowana wspólnie z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej we Wrocławiu i dalsze 
działania są uzależnione od działań RZGW dotyczących pracowania dokumentacji 
projektowej. Dzięki staraniom ze strony pracowników Starostwa udało się wypracować 
Projekt  porozumienia  uwzględniający  istotne  zapisy  dotyczące  przyczółka      mostowego. 

Propozycja ta będzie poddana pod dyskusję na najbliższym posiedzeniu Zarządu. 
Radny Grzegorz Walczak podkreślił, że Pan Wicestarosta wnioskując do rady o środki na to 
zadanie argumentował tym, że zły stan tego mostu zagraża obsunięciem się drogi. Dlaczego 
więc przez kilka miesięcy nie zrobiono nic, aby ten bardzo zły stan poprawić. Jak podkreślił 
to Zarząd  nie wywiązał się z obietnicy złożonej przed Radą. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że aby przystąpić 
do procedury zawarcia umowy z partnerem trzeba było w pierwszej kolejności zabezpieczyć 
środki w budżecie na ten cel. Co zostało spełnione. Kolejny etap to przygotowanie 
dokumentacji projektowej, która wymaga kilku czynności w tym szereg opracowań: 
projektowych, obliczeniowych, obciążeniowych. Zgodnie z ustawą remont mostu wymaga 
pozwolenia na budowę. Ta procedura wymaga szerokiego zakresu działań. Przez trzy 
miesiące zostały wykonane w tym miejscu niezwykle ważne działania z punktu widzenia 
bezpieczeństwa nie wymagające dokumentacji. Między innymi wykonano kapy chodnikowe i 
nowe balustrady.  Wszystkie działania odbywają się zgodnie z obowiązującym prawem. 
Radny Jarosław Buzarewicz zadał następujące pytania: 

1. odnosząc się do postępu prac nad oddaniem do użytku „czarnoborskiej 
obwodnicy” zapytał, czy w miesiącach lipiec, sierpień odbyły się spotkania z 
Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego z Wójtem Gminy Czarny 
Bór. 

2. Czy prawdziwe są doniesienia medialne informujące, że Zarząd podjął decyzje 
o nieprzekazywaniu 200 000 zł na budowę wieży widokowej w Jedlinie- 
Zdroju. Jeżeli tak to dlaczego nie została o tym poinformowana Rada? 

3. W jaki sposób powiat zamierza wykorzystać festiwal Kieślowskiego do 
promowania walorów naszej ziemi? 

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski poinformował, że takie 
spotkanie odbyło się i dotyczyło wyznaczenia objazdów po obwodnicy w związku 
przebudową ul. Głównej (byłej ul. XXX – Lecia PRL), która jest realizowana wspólnie z 
gmina Czarny Bór w ramach PROW.  Przypomniał, że powiat wałbrzyski nie jest stroną,  
jeżeli chodzi o wskazaną część obwodnicy. Kontynuował, że na ww. spotkaniu Wójt Gminy 
Czarny Bór Adama Górecki jako inwestor złożył stosowne dokumenty wymagane przez 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, który to ponownie rozpoczął procedurę w 
zakresie wydania pozwolenia na użytkowanie. Nadmienił, że z pozyskanych informacji 
wynika, że na 8 września br. zaplanowana została kontrola przedmiotowej inwestycji. 
Powiedział ponadto, że spotkania przedstawicieli powiatu wałbrzyskiego z wójtem gminy 
oraz Inspektorem Nadzoru Budowlanego odbywały się w kontekście możliwości opracowania 
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projektu organizacji ruchu dla przebudowy ul. Głównej, czyli realizacji zadania do ul. XXX- 
lecia. Nadmienił, że wykonawca robót na II. etapie wykonał prace poprawkowe na terenie 
powiatu wałbrzyskiego, o które zresztą powiat wałbrzyski wnioskował oraz do których miał 
zastrzeżenia. Pracownik merytoryczny wskazane prace poprawkowe ocenił prawidłowo. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz poinformował 
wszystkich, że dysponuje oświadczeniem zarządu o nieważności umowy z Panem Leszkiem 
Orplem, burmistrzem Jedliny-Zdrój. W oświadczeniu wskazuje się głównie, iż „(…) umowa  
z dnia 7 kwietnia 2017 roku o udzieleniu dotacji celowej gminie Jedlina-Zdrój na realizację 
zadania inwestycyjnego, pn. : „Zagospodarowanie turystyczne terenów leśnych w obrębie gór 
wałbrzyskich, znajdujących się w Obszarze NATURA 2000, z uwzględnieniem szlaków 
turystycznych Jedliny-Zdroju, Wałbrzycha, etap II Budowa wieży widokowej na górze 
Borowej” jest sprzeczna  z art. 220 ust 1 i ust. 2 ustawy o finansach publicznych i w związku  
z tym nieważna na podstawie art. 58 § 1 Kodeksu Cywilnego. Z uwagi na czynności prawne, 
sprzeczną z ustawą, albo mającą na celu obejście ustawy z uwagi na okoliczności wskazane 
(…) należy uznać, że planowana budowa wieży widokowej na Górze Borowa, w 
rzeczywistości ma stanowić własność nie Gminy Jedlina-Zdrój, lecz Skarbu Państwa, jako 
właściciela gruntu. Wobec powyższego, dotacja przyznana umowa z dnia 7 kwietnia 2017 
roku będzie prowadziła do zwiększenia majątku Skarbu Państwa, Lasy Państwowe, jako 
państwowa jednostka organizacyjna nieposiadająca osobowości prawnej powołana do 
reprezentowania Skarbu Państwa w zakresie zarządzania mieniem, nie zaś Gminy Jedlina- 
Zdrój. W tym stanie rzeczy niedopuszczalnym jest udzielenie gminie Jedlina-Zdrój dotacji na 
dofinansowanie tej inwestycji na podstawie art. 220 ustawy o finansach publicznych i 
zawarcie w tym przedmiocie umowy. W celu uzyskania dotacji winno być zawarte 
porozumienie wielostronne, tak jak to dokonała gmina Jedlina-Zdrój , gmina Wałbrzych oraz 
Państwowe Gospodarstwo Lasy Państwowe Nadleśnictwo Wałbrzych w dniu 29 marca 2017 
roku. W danych okolicznościach faktycznych sprawy, umowę z dnia 7 kwietnia 2017 roku 
jako niezgodną z przepisem art. 220 ust. 1 i 2 ustawy o finansach publicznych należy uznać  
za nieważną na podstawie art 58 par 1 Kodeksu Cywilnego, zgodnie z którym czynność 
prawna sprzeczna z ustawą, albo mająca na celu obejście tej ustawy, jest nieważna, chyba, że 
właściwy przepis przewiduje inny skutek, w szczególności ten, iż na miejsce nieważnych 
postanowień  czynności prawnej wchodzą odpowiednie przepisy ustawy”. 
Radny Grzegorz Walczak przypomniał, że rada powiatu wałbrzyskiego zleciła zarządowi 
powiatu wykonanie uchwały w zakresie przekazania dotacji celowej. W związku z 
powyższym należało podpisać takie porozumienie z Gminą Jedlina-Zdrój, które nie budziłoby 
żadnych wątpliwości i zgodnie z polskim prawem rada powiatu mogłaby wówczas przekazać 
środki gminie Jedlina-Zdrój. Wyraził przy tym opinię, że skoro zarząd powiatu podpisał 
umowę niezgodnie z prawem, to należy to uznać jako nienależyte wykonanie swoich 
obowiązków. Powiedział ponadto, że niedopuszczalną sytuacją jest fakt, że zarząd pomimo, 
że posiada w tym zakresie opinię prawną, to nie przedstawia jej radzie powiatu. Zaznaczył 
przy tym, że opinia prawna dotyczyła w istocie opinii rady, która jest organem decydującym o 
tym komu i w jakiej wysokości przekazuje środki. Zwrócił uwagę na fakt, że budowa wieży 
widokowej na Górze Borowa jest inwestycją turystyczną i będzie ona zatem służyć zarówno 
wszystkim mieszkańcom powiatu wałbrzyskiego, ale też innym turystom, nawet 
zagranicznym. Według radnego, zarząd powiatu podejmuje wszelkie próby, aby nie 
uczestniczyć w omawianym projekcie. Powiedział, że jest oburzony sytuacją, w której nie 
doprowadzono do współuczestniczenia powiatu wałbrzyskiego w tego typu inwestycji. 
Radny Andrzej Lipi ński zwrócił się do starosty wałbrzyskiego z zapytaniem czy spotkał się 
z burmistrzem Leszkiem Orplem i przedstawił jemu informację, że podejmowane przez  
gminę działania są niezgodnie z prawem. Zapytał także czy pan starosta podjął starannie 
wszelkie możliwsze działania, aby dotacja mogła zostać przekazana. 
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Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odniósł się do wypowiedzi 
przedmówców, nie zgadzając się jednocześnie z ich zarzutami i odczuciami. Przypomniał, że 
burmistrz, pismem z dnia 21 lutego 2017 roku zwrócił się do Zarządu  Powiatu  
Wałbrzyskiego w kwestii udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji, gdzie 
wskazuje montaż finansowy tej inwestycji. Przy czym środki własne gminy Jedlina-Zdrój to 
800 tys zł, a wnioskowana kwota ze środków powiatu wałbrzyskiego to 300 tys zł. 
Nadmieniono w piśmie,  że  gmina  Jedlina-Zdrój  w  roku  2016  poniosła  koszty  projektu  
w wysokości 9.900 zł. Poinformowano również, że gmina wystąpiła z wnioskiem do 
Prezydenta Wałbrzycha o dofinansowanie inwestycji w kwocie 450 tys zł (…). Zarzucił 
wobec powyższego, że burmistrz zataił fakt, że w rzeczywistości nie wydatkował środków w 
wysokości 9.900 zł, na co dowodem jest dokument, który wskazuje wyraźnie,  że kwotę  
3.700 zł przekazał Prezydent Wałbrzycha. Jak podkreślił pan wicestarosta, nie ma także 
mowy w żadnym piśmie kierowanym do zarządu o tym, że pomoc udzielona gminie Jedlina- 
Zdrój, czyli  społeczności lokalnej,   nastąpi z ominięciem ustawy o finansach publicznych      
i będzie to pomoc skierowana do Skarbu Państwa, ponieważ majątek zostanie dokumentem 
PT, a przekazany będzie tuż po wybudowaniu obiektu. Zatem całość inwestycji będzie 
własnością Skarbu Państwa.  Powiedział, że osobiście nie przekazałby środków na budowę  
tej inwestycji, mając już wiedzę, że nie będzie ona służyć mieszkańcom, bowiem, jak wyżej 
powiedział, zostanie ona własnością Skarbu Państwa. Zaznaczył, że przepisy prawa wprost 
zabraniają ze środków samorządowych powiększać majątek Państwa. Zarzucił, że skoro 
zostało zawarte porozumienie pomiędzy Jedliną-Zdrój a Wałbrzychem, to dlaczego nie został 
w nim uwzględniony powiat wałbrzyski. Ustalono jednak, że zostanie sporządzona odrębna 
umowa pomiędzy powiatem a gminą Jedlina-Zdrój. W związku z tym pierwotna umowa 
została unieważnia przez kancelarią prawną, która tę umowę także opiniowała, z uwagi głónie 
na fakt, że zarząd powziął informację, w ramach dostępu do informacji publicznej, o tym że 
porozumienie, które zawarł burmistrz Jedliny-Zdrój wprost wskazuje, że dotacja powiatu 
wałbrzyskiego „nie trafia” w rzeczywistości do gminy Jedlina-Zdrój, gdyż przed zawarciem 
tej umowy, uzgodniono w porozumieniu, że inwestycja będzie własnością Skarbu Państwa – 
dokument PT. „Inną sytuacją byłoby, gdyby gmina przekazała Lasom Państwowym w zarząd 
tę inwestycję. Wówczas nie przekazywałaby jej dokumentem PT”. Dodał ponadto, że 
wszystkie komunikaty o budowie wieży wydaje Prezydent Miasta Wałbrzycha, a nie 
burmistrz, Leszek Orpel. Następnie powiedział, że ma wątpliwości co do formuły, którą 
dopuszcza kancelaria prawna, a która dotyczy porozumienia czterostronnego. Nadmienił, że 
jest to ominięcie zapisów ustawy o finansach publicznych. Podkreślił, że dopuszczalna jest 
tylko jedna formuła, o której zadecydowała rada powiatu wałbrzyskiego, tj. udzielenie 
pomocy finansowej gminie Jedlina-Zdrój - jej mieszkańcom, a nie burmistrzowi. Burmistrz 
powinien zatem zaproponować taką inwestycję, która będzie jego własną inwestycją, będzie 
służyć jej mieszkańcom, a przy tym będzie stanowić majątek tej gminy. Na koniec swojej 
wypowiedzi podkreślił, że jako członek zarządu nie podpisze umowy, która będzie stanowić 
naruszenie art. 220 ustawy o finansach publicznych. Zapewnił przy tym, że środki dla Gminy 
Jedlina-Zdrój w wysokości 200 tys zł nadal widnieją w załączniku inwestycyjnym budżetu 
powiatu, jednak zgodnie z umową nie mogą zostać przekazane na budowę wieży na Górze 
Borowej, z uwagi na zatajenie przez burmistrza istotnych informacji zarówno przed radą, jak i 
zarządem powiatu. 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  zacytował  treść  Art.   220. 
„Pomoc finansowa udzielana z budżetu jednostki samorządu terytorialnego innym 
jednostkom Dz.U.2016.0.1870 t.j. - Ustawa z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych: 
1. Z budżetu jednostki samorządu terytorialnego może być udzielona innym jednostkom 
samorządu terytorialnego pomoc finansowa w formie dotacji celowej lub pomoc rzeczowa. 
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2. Podstawą    udzielenia    pomocy,     o    której    mowa    w    ust.    1,    jest         umowa. 
3. Spory w zakresie zwrotu dotacji rozstrzygają sądy powszechne”. Zaznaczył, że we 
wskazanym przepisie nie ma mowy o Skarbie Państwa. Zgodził się z przedmówcami, że 
zarząd powinien skutecznie zrealizować podjętą przez radę uchwałę. 
Radny Jarosław Buzarewicz zarzucił, że to rolą zarządu, w ramach działań promocyjnych 
powiatu było, aby mówiono przy tej inwestycji o zaangażowaniu finansowym powiatu 
wałbrzyskiego, co jednak w efekcie zostało zaniedbane. Zapytał dlaczego nie zwołano 
merytorycznego posiedzenia komisji lub sesji nadzwyczajnej, skoro pojawił się taki problem 
prawny. Zapytał również  jaki jest koszt wydania opinii prawnej przez kancelarię prawną. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że zarząd 
unieważnił umowę z mocy prawa, na którą ma ekspertyzę prawną. Dodał, że nie może być 
mowy o braku zrealizowania uchwały rady. Przypomniał ponownie, że wskazane środki 
finansowe pozostają zapisane w budżecie powiatu, który realizowany jest do 31 grudnia 2016 
roku. 
Radny Grzegorz Walczak ponownie zaznaczył, że obowiązkiem zarządu powiatu jest 
wykonywanie woli rady powiatu. Zapytał czy wypowiedź wicestarosty jest jednocześnie 
oficjalnym stanowiskiem zarządu powiatu, czy jego osobistym. Wyraził zaniepokojenie 
faktem, że starosta oddelegował swoje uprawnienia kancelarii prawnej do wypowiedzenia 
umowy gminie Jedlina-Zdrój. Zapytał ponadto, jakie kroki podjął starosta, żeby doprowadzić 
do zawarcia porozumienia, które będzie zgodne z prawem. Dodał, że, gdyby zarządowi 
zależało na przedmiotowej inwestycji i na rozwiązaniu sprawy, to zwróciłby się do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z pojawiającymi się wątpliwościami na gruncie prawnym. 
Powiedział ponadto, że odczytane pismo przez członka zarządu jest jego zdaniem 
wypowiedzeniem umowy przez kancelarię prawną, która jest kierowana bezpośrednio do 
burmistrza jedliny-Zdroju, a nie zaś opinią prawną, o którą zwrócił się zarząd powiatu. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił o podjętych rozmowach z burmistrzem 
Jedliny-Zdrój, dodając że w tej kwestii zaplanowane zostało kolejne spotkanie na najbliższy 
piątek. Dodał, że będzie doprowadzał do mediacji i rozwiązania zaistniałego konfliktu. 
Zgodził się z opiniami przedmówców, że planowana inwestycja wzbogaci turystyczny aspekt 
powiatu wałbrzyskiego i będzie służyć nie tylko mieszkańcom powiatu, ale także szerszej 
grupie turystów. Uwypuklił fakt, że osobiście podpisał się pod umową z gminą Jedlina-Zdrój, 
a zatem zarządowi zależało na powstaniu ww. inwestycji. Przypomniał jednak, że jego 
obowiązkiem jest przestrzeganie przepisów prawa, a tym przypadku ustawy o finansach 
publicznych. Pan starosta nawiązał następnie do kwestii organizacji na terenie Gminy 
Mieroszów Festiwalu im. Kieślowskiego i powiedział, że z uwagi na szereg wątpliwości 
odnośnie m.in., podejmowania współpracy organizatorów oraz gminy Mieroszów z powiatem 
wałbrzyskim, impreza ta nie została ujęta w kalendarzu wydarzeń kulturalnych powiatu 
wałbrzyskiego. Podkreślił przy tym, że na terenie gminy Mieroszów odbędzie się coroczny 
Festiwal Nordic Walking, który cieszy się dużym zainteresowaniem. 
Radny Arkadiusz Mucha opuścił salę obrad (15 radnych obecnych). 
Radny Andrzej Lipi ński przypomniał, że powiat wałbrzyski był już partnerem przy 
realizacji inwestycji, które następnie przekazywane były np. do Lasów Państwowych. Wyraził 
tutaj swoje wątpliwości natury prawnej. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz powiedział, że zarząd nie 
miał wiedzy, że burmistrz podpisał umowę z trzecim inwestorem. Dodał, że pismo, które 
odczytał datowane jest na dzień 10 sierpnia br. i od tej pory zarząd nie otrzymał od burmistrza 
żadnej odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa wyraził opinię, że mając  
wiedzę i wątpliwości prawne, powiat powinien wystąpić o uzupełnienie treści porozumienia  
w formie aneksu, tak, aby było ono skuteczne i zgodne z prawem. 
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Adwokat Anna Rakowska-Leputa wyjaśniła, że czym innym jest podpisanie porozumienia 
o współfinansowaniu inwestycji, o charakterze regionalnym, czy też ponadregionalnym, 
porozumienie o charakterze wielostronnym, a czym innym jest umowa o udzielenie dotacji 
celowej przez jednostkę samorządu terytorialnego. Jak wyjaśniła, dotacja celowa to 
szczególny środek współfinansowania. Powiedziała, że powinno zostać zawarte porozumienie 
o wspólnym realizowaniu inwestycji. Przypomniała, że w prawie cywilnym obowiązuje taka 
zasada: „jeśli coś budujemy na czyjejś działce, to staje się to własnością właściciela działki”. 
Zaznaczyła także, że jeżeli umowa jest nieważna z mocy prawa, to tak, jakby nigdy jej nie 
było. Przypomniała tym samym, że umowa jest nieważna wtedy, gdy jest sprzeczna z 
przepisami prawa, bądź dąży do ich obejścia. Zwróciła uwagę na fakt, że rada nie może w 
omawianym przypadku udzielić dotacji celowej, a jedynie upoważnić zarząd powiatu do 
zawarcia porozumienia. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że powiat 
wałbrzyski nie jest uczestnikiem wspomnianego porozumienia i nie ma także prawa 
proponować do niego aneksu. Nie zgodził się z opinią pani mecenas, która wskazała, że 
powiat wałbrzyski nie miał prawa przekazać  dotacji celowej gminie Jedlina-Zdrój, dodając,  
że gdyby gmina była finalnie właścicielem inwestycji, albo uzyskała prawo dysponowania 
terenem, na którym zostanie wybudowany obiekt, to nie byłoby żadnych przeszkód  
prawnych, aby tę dotacji udzielić. Powiedział ponadto, że przekazane oświadczenie miało na 
celu uświadomić burmistrzowi, że zawarta umowa jest nieważna z mocy prawa. Nadmienił,  
że 4 września br. rozmawiał z burmistrzem na temat możliwości rozwiązania zaistniałej 
sytuacji. Burmistrz uznał, że przy porozumieniu będzie wymagana zmiana załącznika 
inwestycyjnego i zgoda rady w nowej uchwale, jednak wicestarosta, zaproponował inne 
rozwiązanie, a mianowicie zaproponowanie radzie powiatu innego zadania inwestycyjnego na 
terenie gminy Jedlina-Zdrój oraz żeby burmistrz, w ramach swojego budżetu przesunął 
odpowiednio środki finansowe. Zaznaczył, że intencją zarządu powiatu nie jest odbieranie 
zapisanych środków finansowych gminie Jedlina-Zdrój, jednak należy poszukać właściwego 
rozwiązania. 
Radny Kamil Orpel opuścił salę obrad (14 radnych obecnych na sali). 
Radny Andrzej Lipi ński zapytał czy wpłynęło pismo burmistrza Mieroszowa w temacie 
wykonania siedzisk na stadionie miejskim w Mieroszowie. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odpowiedział, że nie 
posiada wiedzy w tym przedmiocie sprawy. 
Radny Jarosław Buzarewicz wyraził nadzieje, że w wyniku zaistniałych problemów, zarząd 
wyciągnie wnioski, z uwagi przede wszystkim na fakt, że został skonstruowany dokument z 
wadą prawną. Odniósł się następnie do organizowanego w Sokołowsku Festiwalu im. 
Kieślowskiego wyrażając ubolewanie nad faktem, że powiat nie wykorzysta tego wydarzenia 
na promocję powiatu wałbrzyskiego. Wspomniał, że w kwestii dofinansowania do organizacji 
tego festiwalu złożył wniosek do projektu budżetu powiatu na rok 2018. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przypomniał, że podczas 
minionej kadencji również ww. festiwal był dofinansowany przez powiat, jednak jego 
organizatorzy nawet nie wspomnieli o powiecie wałbrzyskim podczas tych wydarzeń. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że na 
przedmiotowym wydarzeniu nie będzie przedstawicieli powiatu wałbrzyskiego ze stoiskiem 
promocyjnym, ponieważ powiat nie partycypuje w kosztach jego organizacji. Dodał, że w  
tym samym czasie, na terenie powiatu wałbrzyskiego, wydział merytoryczny będzie 
obsługiwał inne wydarzenie o charakterze kulturalnym. 
Członek Zarządu Powiatu wałbrzyskiego Stanisław Janor opuścił salę obrad (13 radny 
obecny). 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Ad 17 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poinformował, że w okresie od 
31 maja do 6 września br. wpłynęło dwadzieścia wniosków, które złożyli następujący radni: 
Andrzej Lipiński 2, Krzysztof Krajewski 1, Bogusław Uchmanowicz 4, Ewa Woźniak 2, 
Grażyna Owczarek 5 w tym jeden wspólny z Grzegorzem Walczakiem, Mirosław  
Potapowicz 1, Stanisław Janor 2, Jarosław Buzarewicz 1, Józef Piksa 1. 
W minionym okresie do Biura Rady wpłynęły następujące sprawy: 

• Zgodnie z decyzją Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wniesienia skargi 
kasacyjnej od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu, Pani 
mecenas zachowując 30 dniowy termin złożyła stosowne dokumenty w tej sprawie do 
Naczelnego Sądu Administracyjnego.  Sprawa jest w toku. 

• Do Biura Rady wpłynęło również wezwanie do podjęcia uchwały w przedmiocie 
wyrażenia zgody przez Radę Powiatu Wałbrzyskiego na rozwiązanie stosunku pracy z 
radnym. Wezwanie złożył Prezes Uzdrowiska Szczawno– Jedlina w związku z 
wyrokiem sądu nad którym Rada debatowała na czerwcowej Sesji. Do powyższego 
pisma została wydana opinia prawna, na podstawie której został udzielona Panu 
Prezesowi odpowiedź informują, że w związku ze złożoną skargą kasacyjną przez 
Radę Powiatu Wałbrzyskiego do NSA wydany wyrok WSA nie jest prawomocny i 
przedmiotowa uchwała na tym etapie postępowania nie może zostać podjęta. Mimo tej 
informacji Prezes Uzdrowiska złożył skargę do WSA we Wrocławiu na bezczynność 
Rady. Dzisiejsza uchwała potwierdza powyższe fakty. 

• W dniu 23 czerwca 2017 roku wpłynęło pismo Wójta Gminy Stare Bogaczowice w 
sprawie dofinansowania Gminy w wysokości 200 000 zł na realizacje projektu pn. 
„Ekomuzeum wokół Trójgarbu – sposób na ochronę i udostępnianie zasobów 
przyrodniczych masywu  Trójgarbu i Chełmca” 
Projekt ten będzie realizowany wraz z partnerami: Gminą Uzdrowiskową Szczawno – 
Zdrój, Gminą Czarny – Bór oraz Lasami państwowymi a także fundacją Edukacji 
Europejskiej. Wniosek podobnej treści wpłynął również do Zarządu Powiatu. 

• W tym samym dniu 23 czerwca 2017 roku wpłynął wniosek Wójta Gminy Walim o 
dofinansowanie gminy kwotą 200 000 zł na zadanie związane z zabezpieczeniem 
konstrukcji zabytkowych Zamku Grodno w Zagórzu Śląskim. Sprawa trafiła również 
do Zarządu Powiatu. 

• Zarząd przekazał do rady wniosek radnych G. Walczaka i G. Owczarek o 
dofinansowanie w wysokości 10 000 zł dla gminy Głuszyca w związku z pożarem, 
który wybuchł w Szkole Podstawowej nr 3 w Głuszycy. Komisja Budżetu i Rozwoju 
Powiatu uznała wniosek za zasadny i skierowała do ponownego rozpatrzenia przez 
Zarząd Powiatu. Zarząd rozpatrzył go uznając, że do podjęcia decyzji  niezbędna 
będzie ocena szkód i wstępny kosztorys, o co zawnioskowano na piśmie do 
Burmistrza Głuszycy. Informacja w tym zakresie została udzielona radnym na piśmie 
udostępnionym na repozytorium. Informację tą radni otrzymali droga sms – ową. 

• Starosta Wałbrzyski oraz Wójt Gminy Stare Bogaczowice zapraszają wszystkich 
mieszkańców na dożynki Powiatowo-Gminne, które odbędą się w Starych 
Bogaczowicach w sobotę 9 września 2017 roku rozpoczęcie o godzinie 14,00 w 
Kościele św. Józefa. Pozostała część uroczystości odbędzie się na stadionie 
sportowym. 

• Do Biura Rady wpłynęło Sprawozdanie Finansowe za I półrocze 2017 roku, które 
zostało umieszczone na repozytorium w zakładce „bieżąca informacje dla radnych” 

• W dniu wczorajszym wpłynęło do Rady Powiatu Wałbrzyskiego ponaglenie od 
Uzdrowiska Szczawno - Jedlina. Jest to nowa forma odwołania   do   Samorządowego 
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Kolegium Odwoławczego. Sprawa została wnikliwie omówiona na dzisiejszym 
posiedzeniu. 

Następnie otworzył dyskusję. 
Oświadczenie radnego Marka Tarnackiego 
„W związku z kampanią oszczerstw jaka miała miejsce w 2016 roku wobec mojej osoby, 
prowadzoną przez Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego, a która zakończyła się niedawno ponieważ 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze podważyło decyzje Zarządu, który najpierw 
dokonywał kampanii oszczerstw, a na końcu wydał decyzję, która została uchylona przez 
SKO. Pan Starosta w związku z tą decyzją był zmuszony  umorzyć  prowadzone 
postępowanie. Jest to dla mnie niewystarczające z uwagi na to, że była to „brudna” kampania 
prowadzona przez cały rok. Nie dotyczyła ona jednego zarzutu. Postawiono mi cztery różne 
zarzuty tzn. jak jeden upadał wymyślano następny. Wzywam Panów przed sądownie do 
usunięcia skutków bezprawnego naruszenia dóbr osobistych” Po tych słowach wręczył 
żądania na ręce członków Zarządu Powiatu”. 
Radny Bogusław Uchmanowicz we własnym imieniu zaprosił na Powiatowo - Gminne 
Dożynki. Wspomniał również, że w trakcie trwania uroczystości będzie prowadzona zbiórka 
pieniędzy dla pokrzywdzonych przez powódź mieszkańców Szczecina. 
Radny Andrzej Lipi ński wydał oświadczenie, w którym wskazuje, że „z dniem dzisiejszym 
rezygnuje z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, jak również z uczestnictwa w 
komisji rewizyjnej, z powodów osobistych. (…) nie godzę się na niektóre działania, ze strony 
koalicji, (...) a w związku z tym, iż doszło, panie przewodniczący, do faktu, że przerwał pan 
sesję i zrobił pan 2 miesiące wolnego czasu, (…) biorąc również pod uwagę to, że również 
mój kolega Grzegorz Walczak, jak i Grażyna Owczarek – chcieli tej dotacji, o której 
dyskutowałem z Panem Burmistrzem, Romanem Głodem, doszedłem do wniosku, że moja 
praca w komisji rewizyjnej jest dla mnie bardzo niekomfortowa (…)”. 
Radny Marek Tarnacki powiedział, że związku z oświadczeniem pana Andrzeja 
Lipińskiego, również z uwagi na to, że praca komisji jest pracą o dużym natężeniu, a 
atmosfera wokół pracy komisji jest „nieciekawa”,  rezygnuje z pracy w Komisji Rewizyjnej,  
a następnie poprosił, aby rozszerzyć skład Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu o jego osobę. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 

 
Ad 18 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu  
Wałbrzyskiego Józef Piksa zamknął obrady XXIX Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Na 
tym protokół zakończono. 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD. 
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